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بدینوسیله از کلیه سهامداران شرکت زیست پزشکى سینا اقلیم(سهامى خاص)  دعوت به عمل 
مى آید تا در جلسه مجمع عمومى عادى سالانه شرکت که در ســاعت 15 روز پنج شنبه مورخ 
1403/04/14که در محل شرکت واقع در اصفهان خیابان شیخ مفید پلاك 37 تشکیل مى شود، 

حضور بهم رسانند.
دستور جلسه:

1- تصویب صورت هاى مالى و ترازنامه و صورت حساب سود و زیان سال مالى منتهى به 29 اسفند 
.1402

2- انتخاب بازرس قانونى اصلى و على البدل.
3- انتخاب روزنامه کثیرالانتشار براى درج آگهى هاى شرکت.

4- انتخاب اعضاى هیات مدیره
5- سایر مواردى که در صلاحیت مجمع عمومى عادى باشد.

آگهی دعوت به مجمع عمومی عادی سالیانه صاحبان سهام
شرکت زیست پزشکی سینا اقلیم(سهامی خاص)به شماره ثبت ۶۷۱۰۶ و شناسه ملی 

۱۴۰۰۹۸۳۸۰۹۵

هیات مدیره

       

اصفهان ناترازى برق کشور را مدیریت مى کند
۲

آینده محتومآینده محتوم
 یک شهردار  یک شهردار 

پایانپایان عمر عمر کاری سید مرتضی سقائیان نژاد  کاری سید مرتضی سقائیان نژاد 
و آغاز دوره ای و آغاز دوره ای جدیدجدید

۴

درخواست استاندارى از صنایع استان براى ارائه الگوى مدیریت مصرف برق

حاج صفی در یونان حاج صفی در یونان 
ماندگار شدماندگار شد

رســانه هاى یونان از موافقت آ ا ك با فروش اسکیل پونس به 
هوتسون دینامو در لیگ MLS  خبر دادند و بعد از نهایى شدن این 

انتقال، آ ا ك به دنبال جذب بازیکن خواهد بود ...

۳۳

در صفحه در صفحه ۷۷ بخوانید

موتور در بیرون 
شهر اصفهان هم 
قربانی می گیرد

تجهیز بازار بزرگ 
اصفهان به سامانه 

اطفای حریق

تعداد دانش آموزان مدارس غيردولتي افزايش يافته اند؟ نامزدهای انتخاباتی به اصفهان می آیندجهان نما حداکثر مصرف روزانه نمک در سنین مختلفاستان اگر استرس دارید به نوشیدنی شیرین لب نزنیدسلامت سلامت

تشریفات قطع کردن درختان مشکل آفرین

۲۲ سوال بزرگ 
در اردوی مس 

و سپاهانو سپاهان

۶

پدیده سقوط درختان کهنسال و قطع آن ها در گذرها و 
معابر شهرى از حوادثى است که علاوه بر خطراتى که 
براى شهر و شهروندان به همراه دارد، حس ناخوشایندى 
را براى همه ایجــاد خواهد کرد، از این رو مســئولان 
شهرى به دنبال شناسایى و کدگذارى اینگونه درختان 

و رفع مشکل آن ها هستند.

طى روزهاى گذشته شاهد حادثه سقوط چندین درخت 
در معابر و خیابان هاى شــهر اصفهــان بودیم و حالا 
سیدامیر ســامع، نایب رئیس شــوراى اسلامى شهر 
اصفهان درباره حادثه سقوط درختان شهر و قطع آن ها 
اظهار مى کند: در کمیســیون ماده 7 که مربوط به این 

موضوع است، این مسئله...

8 تومان م/ شماره 4892 /  8 صفحه / 

دد

کلآف ا خ ک

گگگگگگگگگ 
سسسسس سسسس

یکى از مهم ترین ســوالات هواداران سپاهان 
و اهالى فوتبال این اســت که چه کسى شماره 
یک طلایى پوشان و نارنجى پوشان خواهد بود.

مصاف سپاهان و گل گهر در حالى برگزار شد که 
نیما میرزازاد به مانند سه دیدار قبلى جام حذفى 
برابر شمس آذر، اســتقلال ملاثانى و ملوان 

بندرانزلى در ترکیب اصلى طلایى پوشان...

دیریت ورر
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فوت 11 حاجى ایرانى در 
عربستان

مرگ 9 بیمار در آتش سوزى
 بیمارستان قائم رشت

خبرخوان
پاسخ معنادار میثاقى 

ورزش سه|میثاقى در آنتن زنده تلویزیون 
به اتهام غیر مســتقیم عادل فردوسى پور درباره 
پرونده فساد مس رفســنجان پاسخ داد. میثاقى 
در تلویزیون گفت: هر مدرکــى علیه بچه هاى 
صداوسیما دارید بفرستید تا منتشر کنیم، اما سند 

واقعى باشد نه توهم!

اعلام جرم 
علیه شهردار فومن

همشهرى آنلاین |مــراد باقــرزاده 
هریس دادســتان عمومى و انقلاب شهرستان 
فومن علیه شــهردار این شهر به علت عدم جمع 
آورى ســگ هاى ولگرد اعلام جــرم کرد. وى 
گفت: با توجه به اینکه سگ هاى ولگرد مى توانند 
بیمارى هاى مانند هارى، سالک و غیره را به راحتى 
به انسان منتقل کنند و بر این اساس شهردار فومن 
به تکلیف قانونى خود عمل نکــرده و از اجراى 
دستورات متعدد قضائى در این خصوص امتناع 

کرده و باید تحت تعقیب کیفرى قرار گیرد.

از عجایب کشور ما!
تسنیم |ســایت فروش بلیت قطارهاى 
مسافرى رجا از ساعت 8 صبح دیروز دچار اختلال 
شد و با وجود این اختلال بیش از نیم ساعته، سایت 
مذکور در مراجعه مردم پیام فروش تمام بلیت ها را 
نشان مى دهد. مشخص نیست چگونه در کل این 
مدت که سایت دچار اختلال بود و کاربران امکان 
خرید بلیت را نداشتند، در عین حال تمام بلیت ها 

هم به فروش رفته است؟!

کیهان از انتظامى 
عصبانى شد 

روزنامه کیهان|حســین انتظامى که 
این روزها در میزگردهــاى فرهنگى نامزدهاى 
چهاردهمین انتخابات ریاست جمهورى، خوب 
ســخن مى گوید و آن ها را به چالش مى کشــد، 
درعمل امــا کارنامه متفاوتى دارد. در دوره ســه 
ساله حضور حسین انتظامى در سازمان سینمایى، 
علاوه بر افزایش شدید ابتذال و گسترش فیلم هاى 
ســخیف، ســینماى ایران به کاهش روزافزون 
مخاطــب دچار شــد؛ افزایــش بى عدالتى بین 
سینماگران ، بالا رفتن فشار معیشتى سینماگرها، 
نداشــتن راهبرد براى ادامه فعالیت ســینما در 
زمان شــیوع کرونا و... باعث شد تا سال 1400 و 
پایان مدیریت او بر سازمان ســینمایى به یکى 
از بحرانى تریــن مقاطع تاریخ ســینماى ایران 

تبدیل شود.

فایل صوتى مرندى 
جعلى است

فرهنگستان علوم پزشکى اعلام  فارس |
کرد اخیراً فایلى ســاختگى از گفت وگوى تلفنى 
مجرى برنامه برمودا با دکتر سیدعلیرضا مرندى 
منتشر شــده که جعلى است. شــایعه سازان با 
توجه به حضور مرندى بــه عنوان مهمان برنامه 
برموداى شــبکه نســیم در یکى از برنامه هاى 
اخیر این مجموعه، تــلاش کرده اند به مخاطب 
وانمود کنند این گفتگوى تلفنــى قبل از ضبط 
برنامه انجام شــده اســت؛ در حالــى که چنین 
گفتگویى قبــل از برنامه مزبور از اســاس وجود

 نداشته است.   

زوج مشهور بچه دار شدند
برترین ها | 24 مرداد سال 97 بود که سمانه 
پاکدل (بازیگر 36ساله) خبر ازدواجش با هادى 
کاظمى (بازیگر 47ساله) را رسما اعلام کرد. بعد 
از حدود 6سال حالا شــایعاتى در فضاى مجازى 
منتشر شــده که این زوج دوست داشتنى سینما 
و تلویزیون ایران تــا چند ماه دیگر صاحب اولین 

فرزند خود خواهند شد.

رئیس جمعیت هــلال  احمر گفت: تاکنــون 11 زائر 
ایرانى جان خود را از دست داده اند و 26 زائر بسترى در 
بیمارستان هاى عربستان داریم اما به طور کلى، وضعیت 

سلامت زائران ایرانى در حج خوب و مناسب است.
پیرحســین کولیوند با اشــاره به اینکه کلینیک هاى 
تخصصى جمعیت هــلال احمر آمــاده ارائه خدمات 
به حجاج  هســتند، اظهار کرد: در مکاتب پزشــکى و 
کلینیک هاى تخصصى جمعیت، کادر درمان به بیش از 

11 هزار نفر از حجاج ارائه خدمت کردند.
وى ادامه داد: کادر درمان و تیم هاى واکنش ســریع، 
همراه با حجاج ایرانى، براى انجام اعمال خود و کمک به 

حجاج، براى رمى جمرات مى روند و آماده ارائه خدمات 
به آن ها هستند.کولیوند با بیان این که جمعیت هلال 
احمر جمهورى اسلامى، هماهنگى و برنامه ریزى هاى 
خوب و دقیقى با وزیر بهداشــت و درمان و هلال  احمر 
عربستان داشته است، افزود: با این برنامه ریزى ها یک 
دستگاه هلىکوپتر براى انتقال حجاج ایرانى که نیاز به 
دریافت خدمات درمانى بیشتر دارند، در صحراى عرفات 
به ایران اختصاص یافت که خوشبختانه مورد استفاده 
قرار نگرفت.وى ادامه داد: در مجموع همراهى هلال  
احمر عربستان و وزارت بهداشت و درمان این کشور با 

هلال احمر ایران، خوب و دقیق است.

 رئیس علوم پزشکى گیلان گفت: از 142 بیمار بسترى 
در بیمارستان آتش گرفته قائم رشت، 9 فوتى داشتیم.

محمدتقى آشــوبى درباره حادثه آتش سوزى مهیب 
بامداد دیروز در بیمارســتان 250 تختخوابه قائم(عج) 
رشت، اظهار کرد: این بیمارستان در زمان وقوع حادثه 
142 بیمار بسترى داشته اســت. رئیس سازمان آتش 
نشانى رشت هم در این باره گفت: در مجموع 142 بیمار 
انتقال یافتند که 110 بیمار توســط عوامل اورژانس و 
هلال احمر به بیمارستان هاى سطح شهر رشت منتقل 
شدند. در میان بیماران انتقال یافته، بیماران بدحالى از 
بزرگسال تا نوزاد در بخش هاى ویژه همچون آى سى 

یو و سى سى یو بسترى بودند.شــهرام مومنى  با بیان 
اینکه آتش از طبقه زیر زمین بیمارستان قائم آغاز شد، 
اظهار کرد: بیش از 120 آتش نشان شیفت و فراخوان 
شده به وسیله 36 خودروى اطفایى، آبرسان، نردبان و 
پشتیبان دستگاه تنفسى به محل آتش سوزى واقع در 
بلوار شهید افتخارى اعزام شدند.وى با تاکید بر اینکه 
آتش نشانانى از شهرهاى لاهیجان، فومن، صومعه سرا، 
سنگر، منطقه آزاد انزلى، انزلى و غیره در این عملیات 
حضور داشــتند، گفت: آنها با توجه به حجم بالاى دود 
گرفتگى ساختمان گاها دچار دود گرفتگى و بى حالى 

شدند که خوشبختانه حالشان خوب است.

مانى مهدوى
توصیه به صنایع براى مراعــات در مصرف برق ادامه 
دارد. چندین سال است که صنایع در فصول گرم سال 
ملزم به کاهش مصرف برق مى شــوند تا مشترکان 
خانگى دچار خاموشى نشــوند. امسال اما براى جبران 
این ناترازى در مصرف، فرمول هاى مشخصى پیشنهاد 
شده است. یکى از این پیشــنهادها که در سطح ملى 
مطرح شد، خاموشى الزامى یک روزه در برخى صنایع 

بود که البته با اعتراض هایى هم مواجه شد.
اما همین اخیراً سیدرضا مرتضوى استاندار اصفهان در 
یکصد و سى و هفتمین جلسه شوراى گفت وگوى دولت 
و بخش خصوصى استان به صاحبان صنایع اطمینان 
داد که بر طبق مصوبه شــوراى انرژى استان، به هیچ 
وجه و بدون اطــلاع قبلى برق هیــچ واحد صنعتى و 
اقتصادى در استان قطع نخواهد شد و قطع برق صنایع 

با برنامه ریزى و اطلاع قبلى انجام مى شود.
این در حالى است که امید شریفى، مدیرکل هماهنگى 
امور اقتصادى استاندارى اصفهان گفته است درصدد 
هستیم از استان اصفهان پیشنهاد جدیدى براى حوزه 
برق به سطح ملى ارائه شود تا احتمالاً با فراگیر شدن 
این پیشــنهاد، اصفهان بتواند معضل ناترازى برق در 

کشور را حل و فصل کند.
این موضوع از آنجا ناشى مى شود که مدیریت استان 
در فصل سرد سال به بسته جامعى در راستاى مدیریت 
ناترازى در حوزه گاز دست یافت و این بسته پیشنهادى 
در سطح ملى ارائه شد و در حال حاضر به رویه اى براى 
استان تبدیل شده است. حالا هم قرار است پیشنهادها 
درباره ناترازى در مصرف برق مورد بررسى قرار بگیرد 

تا به همان ترتیب عمل شود.
یکى از این پیشــنهادها که شــریفى از آن ســخن 
گفته است، قرار اســت در تعامل صنایع با یکدیگر به 
استاندارى اصفهان ارائه شود تا درباره آن تصمیم گیرى 
لازم به عمل آید. در این باره مدیرکل هماهنگى امور 
اقتصادى استاندارى اصفهان تاکید کرده براى مدیریت 
ناترازى در حوزه برق مقرر شده است بخش خصوصى 
با نمایندگى خانه صنعت و معدن با شهرك هاى صنعتى 
اســتان مذاکره و مدل پیشنهادى این شهرك ها براى 
مدیریت مصرف برق در تابستان را به استان ارائه کنند.
در واقع استاندارى معتقد است ناترازى هایى که در حوزه 
برق استان وجود دارد با همراهى صنایع قابل مدیریت 

است تا از پیک مصرف با کمترین آسیب به واحدهاى 
صنعتى اســتان عبور کنیم. به همین دلیل هم نقشه 
مدیریت این ناترازى به عهده خود صنایع گذاشته شده 
تا آنها در حل مشکل دخیل باشند و اگر این پیشنهادها 
قابلیت اجرایى داشته باشد، به مسئولان ذیربط کشورى 

ارائه شود.
در همین حال اســتاندار اصفهان هم گفته است باید 
تفاهم هاى لازم در روند مصرف انرژى با شهرك هاى 
صنعتى استان و در صورت لزوم حتى تا سطح واحدهاى 
صنعتى پیگیرى و منعقد شود. او البته تاکید کرده است 
اگر ضرورت پیدا کرد، ســهم بیشــترى از قطعى برق 
براى 52 واحد بزرگ صنعتى استان که با ظرفیت بیشتر 
انرژى را مصرف مى کنند، اعمال شود در این خصوص 

مضایقه نشود.
مرتضوى البته متذکر مى شود: براى ما نیز خوشایند و 
مطلوب نیســت که برق صنایع استان قطع شود اما در 
دوره هایى نسبت به تولید انرژى در کشور و بالأخص 
انرژى پاك غفلت شــده اســت. از این رو مجموعه 
تلاش هاى استان در راستاى تشویق و هدایت صنایع 

بزرگ اســتان در حوزه ســاخت نیروگاه هاى انرژى 
تجدیدپذیر اســت تا به ســمت رفــع ناترازى ها قدم 

برداریم.
اما در همین حال در بخش کشــاورزى هم اقداماتى 
متناسب با صرفه جویى در مصرف برق صورت گرفته 
است. سخنگوى صنعت برق اصفهان در این باره مى 
گوید: بر اساس طرح ابلاغى به شرکت هاى توزیع برق 
استان و شهرستان، فرصت برخوردارى از برق رایگان 
براى کشاورزان در صورت رعایت معیارهاى مصرف 

بهینه فراهم شده است.
داوود قاسمى افزود: کشــاورزانى که در طرح تشویقى 
مدیریت مصرف بخش کشــاورزى مشارکت کنند و 
موتور چاه آب خود را به مدت پنج ســاعت از 13 تا 18

قطع کنند از 19 ساعت برق رایگان در طول شبانه روز 
بهره مند خواهند شــد. این طرح تا 15 شــهریور سال 
جارى ادامه خواهد داشت و مشارکت کشاورزان در آن 
علاوه بر بهره مندى از مزایاى تشــویقى، امکان گذر 
موفق از پیک بار مصرف را بدون اعمال خاموشى هاى 

اضطرارى در سایر بخش ها به ارمغان خواهد آورد.

یکى دو روز دیگر تا آغاز فصل تابســتان باقى نمانده 
اســت و طبق آخرین پیش بینى هاى هواشناســى در 
تابســتان ســال جارى 1/5 تا 2 درجه گرماى بیشتر 
نسبت به سال گذشته خواهیم داشت. از آنجا که طبق 
الگوهاى حوزه برق به ازاى هر درجه افزایش دما 5 هزار 
مگاوات افزایش مصرف برق خواهیم داشت، پیش بینى 
شده است که ناترازى هاى امسال به 17 هزار مگاوات 
نیز برسد. ناترازى سراسر کشور در سال گذشته 12 هزار 
مگاوات بوده است. البته گفته شده است که در استان 
اصفهان در فصول عادى سال در میزان تولید و مصرف 
برق تقریباً تراز هستیم اما در پیک مصرف که اوج آن 

در مرداد ماه اتفاق مى افتد شاهد ناترازى خواهیم بود.
هر ساله براى مدیریت این ناترازى دستورالعمل هایى 
به استان ها از ســطح ملى ابلاغ مى شود اما از آنجا که 
ممکن است در اجراى دســتورالعمل هاى سطح ملى 
شرایط اســتان در نظر گرفته نشده باشــد، به همین 
دلیل مدل پیشــنهادى صنایع براى مدیریت مصرف 
برق در اصفهان مى تواند به الگویــى ماندگار در کل 

کشور تبدیل شود.

درخواست استاندارى از صنایع استان براى ارائه الگوى مدیریت مصرف برق

اصفهان ناترازى برق کشور را مدیریت مى کند در صدر نشستگان
براساس نظرسنجى  روزنامه دنیاى اقتصاد |
یکى از مراکز نظرســنجى که در 25خرداد انجام شده 
اســت، قالیباف با 26درصــد، جلیلى بــا 24 درصد، 
پزشــکیان با 18درصد، زاکانى، قاضى زاده هاشمى و 
پورمحمدى مجموعا با 5درصد در نظرسنجى ها قرار 
دارند. همچنین براســاس این نظرسنجى 26درصد 
هنوز تصمیم نگرفته اند در انتخابات شرکت کنند. این 
نظرسنجى میزان مشــارکت را 47درصد تخمین زده 
است. همچنین در نظرسنجى دیگرى که روز 26خرداد 
انجام شده است میزان مشارکت در انتخابات 52درصد 
اعلام شده است. در این نظرسنجى از میان کسانى که 
راى مى دهند، قالیباف با 34درصد، پزشکیان21درصد 

و جلیلى 21درصد در رتبه نخست قرار دارند.  

روحانى فرصت خواست 
انتخاب| دفتــر هفتمین رئیس جمهــور ایران 
در نامه اى به رئیس ســازمان صداوســیما، خواستار 
تخصیص فرصت پاســخ به ادعاها و اتهامات برخى 
داوطلبان در جریان میزگردها و اولین مناظره انتخابات 
ریاست جمهورى چهاردهم، علیه حسن روحانى و دولت 
او شد. در این نامه آمده اســت: امید است که سازمان 
صداوسیما برخلاف رویه سابق خود با فراهم کردن این 
فرصت مطابق قانون به دکتر روحانى یا نماینده ایشان، 
امکان پاسخ به شبهات و تهمت هاى متعدد چند نفر از 
کاندیداها را فراهم نماید که برنامه مناظره نامزدهاى 
انتخابات ریاست جمهورى چهاردهم را تبدیل به جلسه 

اتهام زنى به دولت هاى یازدهم و دوازدهم کردند.

پورمحمدى اول است
انتخاب | محمد عطریانفر، تحلیلگر سیاســى، 
درباره مناظره نخست نامزد هاى ریاست جمهورى گفت: 
در مناظره نخست رتبه اول متعلق به آقاى پورمحمدى 
بود و کلان تر از دیگر نامزد ها صحبت مى کرد. بعد از 
آقاى پورمحمدى مى توانیم گفتگوى آقاى پزشکیان و 
قالیباف را در کنار هم بگذاریم و نمره معادل دهیم. دیگر 
افراد نمره مناسبى نمى آوردند و آقاى زاکانى هم تندى 
و توهین مى کرد و از خود ستایش مى کرد. البته آقاى 
قالیباف هم نسبت به گذشته خود فخرفروشى مى کرد. 
جلیلى کلاً خارج از ماجرا بود و بیشتر درگیر تئورى هاى 
دانشگاهى و مدرسه اى خود بود. مردم هم نمى فهمیدند 

که جلیلى چه مى گوید. 

خلاقیت صداوسیما 
کپى از کار درآمد! 

جداى نکات مطرح شده در مناظره  برترین ها |
اول، آنچه مورد توجه کاربران قرار گرفته دکوراسیون 
محل برگزارى این رویداد است که بنا به تصاویر منتشر 
شــده در فضاى مجازى، کپى چیدمان محل اجلاس 
داووس است. مجمع اقتصادى جهانى  به نشست هاى 
سالانۀ بانکداران، صاحبان سهام، رؤساى شرکت هاى 
چندملیتى، سیاستمداران، نخبگان و مقام هاى عالى رتبۀ 
اقتصادى و سیاسى نظام ســرمایه دارى گفته مى شود 
که هر سال در منطقۀ تفریحى داووس واقع در کشور 

سوئیس برگزار مى شود.

چرا مخبر در انتخابات 
ثبت نام نکرد؟

سخنگوى دولت انجام مسئولیت امور  ایمنا |
دولت به نحو احســن را دلیل ثبت نام نکــردن و وارد 
نشــدن مخبر به کارزار انتخابات برشــمرد. بهادرى 
جهرمى اظهار کرد: این تصمیم شــخصى افراد است 
که با توجه به وضعیت خود و شرایط و ضوابط ریاست 
جمهورى، در عرصه انتخابات وارد شــوند یا خیر. به 
هر حال آقاى مخبر به این جمع بندى نرسیدند که در 
انتخابات ثبت نام کنند. وى افــزود: آقاى مخبر بر این 
نکته نیز توجه داشتند که اگر وارد رقابت انتخاباتى شود، 
شاید نتواند در این مدت و تا زمان استقرار رئیس جمهور 
جدید مسئولیت امور دولت را به نحو احسن انجام دهند 
و ورود در عرصه رقابت هاى انتخاباتى فرصت خدمت 
را از دولت و ایشــان به عنوان امانت دار شهید رئیسى

 بگیرد.

هم اکنون 18 درصد مدارس کشور غیردولتى هستند 
و بیشــترین رشــد حضور دانش آموزان در مدارس 

غیردولتى مربوط به دوره متوسطه دوم است.
سال 1392 سهم دانش آموزان در بخش غیردولتى 
در دوره ابتدایــى 9 درصد، متوســطه اول 7 درصد 
و متوســطه دوم 10 درصد بود این میزان در ســال 
تحصیلــى 1401ـ1400 به 13 درصــد براى دوره 
ابتدایى، 10 درصــد متوســطه اول و 14 درصد در 

متوسطه دوم رسید.
البته در ســال 1401ـ1400به دلیل شیوع کرونا و 
تعطیلى مدارس، میــزان حضــور دانش آموزان در 

مدارس غیردولتى کاهش یافته بود و اگر آمار جدید 
آموزش و پرورش براى سال تحصیلى 1402ـ1401

ارائه شود احتمالاً میزان حضور دانش آموزان در بخش 
غیردولتى  افزایش داشته است.

در طول این بــازه زمانى حدود یک دهه (8 ســال) 
بیشترین میزان رشد حضور دانش آموزان در مدارس 
غیردولتى مربوط به دوره متوسطه دوم است. از سوى 
دیگر مقایسه تعداد کلاس هاى درس مدارس دولتى 
و غیردولتى در طول این ســال ها از ظرفیت سازى 
پایین در مدارس دولتى براى جــذب دانش آموزان 
حکایت دارد به عنوان مثال تعداد کلاس هاى درس 

بخش غیردولتى از سال 92 تا 1400، 32063 مورد 
و در بخش دولتى 18638 باب افزایش داشته است 
یعنى رشد کلاس هاى درس بخش غیردولتى حدود 

دو برابر بوده است.
در دوره متوســطه دوم نظــرى بــا کاهــش تعداد 
کلاس هاى درس مواجه بودیم و تعداد کلاس هاى 
درس بخش دولتى از 130387 باب در سال 1392
به 64744 باب کاهش داشــته اســت البته بخشى 
از این موضــوع مى تواند به دلیــل کاهش جمعیت 

دانش آموزان در این دوره تحصیلى باشد.
 این آمار نشــان مى دهد بــا وجود افزایــش تعداد 

دانش آموزان در بخــش دولتى به اســتثناى دوره 
متوسطه دوم که جمعیت دانش آموزان کاهش داشته 
است، ظرفیت ســازى در بخش دولتى براى جذب 

دانش آموزان به اندازه کافى نبوده است.
به عنوان مثال با وجــود افزایش یک میلیون و 765

هزار نفرى دانش آمــوزان در دوره ابتدایى، 18 هزار 
کلاس درس اضافه شده است. کارشناسان می گویند 
عدم ظرفیت سازى در بخش دولتى در کنار افزایش 
جمعیت دانش آمــوزى کلاس هــاى درس باعث 
گرایش و حتى ایجاد اجبار براى ســوق و مهاجرت 
بخشى از دانش آموزان به مدارس غیردولتى مى شود.

تعداد دانش آموزان مدارس غیردولتی افزایش یافته اند؟

با توسعه فاز آزمایشــى  خدمت جدید و عملیاتى شده ریال دیجیتال 
در جزیره کیش، مشتریان شبکه بانکى از تیر 1403 مى توانند بدون 
اســتفاده از پول کاغذى یا کارت بانکى، از طریــق کیف پول ریال 

دیجیتال، خرید خود را انجام دهند. 
بعد از طى مراحل مطالعاتى اولیه، طراحى پروژه ریال دیجیتال از سال 
1400 و پس از اخذ مجوزهاى لازم از شوراى پول و اعتبار در دستور 
کار بانک مرکزى قرار گرفت و متعاقباً اجراى فاز پیش آزمایشــى از 
ابتداى ســال 1401 آغاز گردید که پس از بررسى دستاوردهاى فاز 
پیش آزمایشى، فاز آزمایشــى محدود این پروژه از خرداد ماه 1402

آغاز شد.
با توجه به برنامه ریزى هاى انجام شــده، با مشــارکت فعال شبکه 
بانکى، و همکارى هاى لازم در شبکه پرداخت کشور، از تیرماه سال 
1403 با مشارکت دو بانک ملت و تجارت پروژه یادشده وارد مرحله 

گسترده فاز آزمایشى با امکان بهره بردارى عمومى خواهد شد. 
طبق اعلام بانک مرکــزى، در این مرحله که مقرر اســت بصورت 

مشــخص از محدوده جغرافیایى جزیره کیش آغاز گردد، مشتریان 
شبکه بانکى و گردشــگران این امکان را خواهند داشت تا با استفاده 
از این ابزار پرداخت جدید، نســبت به پرداخت هزینه هاى خرید کالا 

و خدمات اقدام کنند.
در یک تعریف ســاده و کلی، ریال دیجیتال مشابه با اسکناس، تعهد 
بانک مرکزى به شکل الکترونیکى اســت که مى تواند جهت انجام 
پرداخت هاى عمومى مورد استفاده قرارگیرد. ریال دیجیتال برخلاف 
ســایر انواع پول الکترونیک رایج در کشور که از طریق حساب هاى 
بانکى و ابزارهاى پرداخت متداول همچون کارت بانکى مورد استفاده 
قرار مى گیرد، نیاز به تسویه بین بانکى براى انتقال وجوه بین خریدار و 
فروشنده نداشته و به محض انجام عملیات خرید وجوه دریافتى آن در 

اختیار فروشنده قرارگرفته و قابل بهره بردارى مى باشد. 
همچنین به دلیل استفاده از ابزارهاى نوین در انجام عملیات پرداخت، 
پرداخت با این روش در عین افزایش امنیت پرداخت، بسیار ساده تر از 

شیوه هاى رایج پرداخت کارتى صورت مى پذیرد.

هزینه آموزشگاه رانندگى 50 درصد افزایش یافت و متقاضیان گواهینامه پایه 3 باید 
به جاى مبلغ 4 میلیون تومان، 6 میلیون تومان پرداخت کنند.

سردار ســید تیمور حســینى رئیس پلیس راهنمایى و رانندگى فراجا ضمن تایید 
این خبر اظهار کرد: هزینه کلاس هاى آموزش رانندگى توســط سازمان حمایت 
از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان تعیین مى شود. وى افزود: این سازمان که زیر 
مجموعه وزارت صمت است بعد از تعیین هزینه این مبلغ را به پلیس اعلام مى کند.

رئیس پلیس راهنمایى و رانندگى فراجا خاطرنشــان کرد: پلیس و آموزشگاه هاى 
رانندگى اجازه ندارند مبلغى فراتر از عدد و رقم تعیین شــده از متقاضیان دریافت 

کنند. 
این افزایش 50 درصدى با واکنش و انتقاد مــردم و متقاضیان گواهینامه همراه 
بوده و آنها معتــرض افزایش 50 درصدى هزینه گواهینامه شــده اند؛ از ســوى 
دیگر، افزایش هزینه اخــذ گواهینامه مى تواند باعث کاهــش مراجعه افراد براى 
دریافت گواهینامه شود و همین امر در ادامه، افزایش رانندگان فاقد گواهینامه را 
باعث مى شــود و موضوع خطرات و عواقب جانى و مالى متعددى را هم به همراه 

خواهد داشت.

گرفتن گواهینامه
 براى ایرانى ها آرزو شد

ریال دیجیتال تیرماه امسال در کیش  
 راه اندازى مى شود
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تجهیز بازار بزرگ اصفهان
 به سامانه اطفاى حریق 

پلیس گمرك در اصفهان 
راه اندازى شد

انتخاب رئیس مجمع 
نمایندگان

 نماینده مردم شاهین شهر در مجلس گفت: سرانجام با 
برگزارى انتخابات هیئت رئیسه مجمع نمانیدگان استان 
اصفهان، حجت الاسـلام محمدتقى نقدعلى به عنوان 
رئیس، مصطفـى معینى نایـب رئیس و حامـد یزدیان 
به عنوان دبیر انتخاب شـدند. حسینعلى حاجى دلیگانى 
اظهار کرد: نخستین نشسـت مجمع نمایندگان استان 
اصفهان با حضور 16 تن از نمایندگان استان در مجلس 
شوراى اسلامى برگزار شد و نخستین دستور جلسه این 
نشست برگزارى انتخابات هیئت رئیسه بود. وى گفت: 
ترکیب نماینـدگان اصفهـان در دوره دوازدهم از لحاظ 
همدلى، وفاق و اهداف مشـترك در طول ادوار گذشته 

مجلس بى نظیر است.

گذر صنایع دستى 
اجرایى مى شود

رئیس اداره خلاقیت و نـوآورى شـهردارى اصفهان با 
اشـاره به اجراى گذر صنایع دسـتى در این کلان شـهر 
گفت: این گذر تا پایان آذر سـال جارى آماده اجرا است، 
اما به دلیل سرماى هوا، به احتمال زیاد، اواخر اسفند سال 
جارى یا فروردین سـال آینـده براى عمـوم به نمایش 
گذاشـته خواهد شد. امیرحسـین شـریعتى اظهار کرد: 
بودجه تأمین شـده بـراى این گـذر 10 میلیـارد تومان 
اسـت که در پارك هشت بهشـت روبه روى دبیرستان 
بهشت آئین تا چهارباغ عباسى براى این منظور فضایى 
در نظر گرفته شده است. در این مسیر المان هاى صنایع 

دستى نصب خواهد شد.

صدور راى محکومیت
 متخلفان موته 

راى محکومیت دامدارانى که اقـدام به چراى غیرمجاز 
دام در پـارك ملى و پناهـگاه حیات وحـش موته کرده 
بودنـد، صادر شـد. پرداخـت جـزاى نقـدى نزدیک به 
شش میلیارد ریال و ممنوعیت از فعالیت، حکم 2 دامدار 
متخلف در پارك ملى و پناهگاه حیات وحش موته است 
که پس از پیگیرى هـاى قضایى و طـى مراحل قانونى 
صادر شـد. بر اسـاس ایـن گـزارش، همچنیـن چراى 
نزدیـک بـه 600 رأس دام در زمـان قـرق و ممنوعیت 
هرگونه چراى دام در عرصه هاى طبیعى و ملى توسـط 
یک دامدار به صدور رأى پرداخت جزاى نقدى به مبلغ 
300 میلیون ریال منجر شد. دامدار متخلف دیگرى که 
اقدام به چراى غیرمجاز دام در پارك ملى موته کرده بود 
نیز به پرداخت مبلغ 2 میلیارد و 700 میلیون ریال جزاى 
نقدى در حق صندوق دولت، 2 سال ممنوعیت از فعالیت 
در حرفه دامدارى و توقیف پروانه چراى دام، محکوم شد.

انتصاب مدیر اجرایى 
جشنواره فیلم کودك

دبیر سـى و ششـمین جشـنواره بین المللى فیلم هاى 
کـودکان و نوجوانـان در حکم خـود، میثم بکتاشـیان 
معاون فرهنگى سـازمان فرهنگى، اجتماعى و ورزشى 
شـهردارى اصفهـان را به عنـوان مدیر اجرایى سـى و 
ششمین دوره این جشنواره در اصفهان معرفى کرد. سى  
و ششمین دوره جشنواره بین المللى فیلم هاى کودکان 
و نوجوانـان ایران از 14 تـا 19 مهر امسـال در اصفهان 

برگزار مى شود.

یک کتاب تازه 
از لهستانى هاى اصفهان

کتاب «اصفهان، شهر کودکان لهستانى» که مجموعه 
خاطـرات کـودکان لهسـتانى مهاجـرى اسـت کـه از 
اردوگاه هاى کار اجبارى سیبرى به ایران آمدند، به تازگى 
توسط انتشارات نگارستان اندیشـه به چاپ دوم رسیده 
اسـت. این کتاب داراى عنوان بهترین کتاب لهستانى 
چاپ شـده در خارج از لهسـتان و برنده جایـزه اتحادیه 
نویسندگان لهستانى خارج از کشـور است و در انجمن 
دانش آموزان سابق مدارس لهسـتانى اصفهان و لبنان 
لندن تهیه شده که با ترجمه «هانیه مهرمطلق» توسط 
مؤسسه نگارسـتان اندیشـه در 169 صفحه چاپ شده 

است.

رییس اداره ایمنى و ترافیــک اداره  کل راهدارى و حمل  
و نقل جاده اى اصفهان گفت: 15 درصد تصادفات فوتى 
و 26 درصد تصادفات جرحى برون شــهرى اســتان به 

موتورسیکلت اختصاص دارد.
مُعید ذهبیون افزود: بطور میانگین سالانه حدود 80 فقره 
تصادف منجر به فوت و یک هــزار و 200 فقره تصادف 
جرحى مرتبط با موتورسیکلت در جاده هاى برون شهرى 

استان اصفهان رخ مى دهد.
وى ادامه داد: اداره کل راهدارى استان اصفهان به منظور 
کاهش آمار تلفات راکبان موتورســیکلت، طرح آموزش 
چهره به چهره و شناســایى نقاط حادثه خیز در جاده هاى 

مختلف را اجرا کرده است.
ذهبیون با اشاره به تهیه بانک اطلاعاتى از تصادف هاى 
فوتى و جرحى موتورسیکلت ها (افراد درگیر و مقصر) در 
هفت سال گذشته در اســتان اصفهان، اظهار کرد: طرح 
آموزش ایمنى بــه افراد آســیب پذیر در جاده هاى برون 
شهرى با استفاده از محتواى این بانک اطلاعاتى در استان 

اصفهان در حال اجراست.

رییس اداره ایمنى و ترافیک اداره کل راهدارى و حمل ونقل 
جاده اى استان اصفهان ادامه داد: آموزش افراد شاغل در 
کارخانه هاى بــزرگ، پایگاه هاى مهــم و دانش آموزان 
مدارس برون شــهرى به عنوان گروه آسیب پذیر در این 

طرح مورد توجه است.
ذهبیون با تاکید بر لزوم آموزش هوشــمندانه و چهره به 
چهره به افراد آسیب پذیر در روســتاها و جاده هاى داراى 
بیشترین تصادف فوتى و جرحى، خاطرنشان کرد: آموزش 
به دانش آموزان مدارس برون شهرى بصورت حضورى در 

واحدهاى آموزشى اجرا مى شود.
وى گفت: احتمال اینکه افراد شاغل در کارخانه هاى بزرگ 
و پایگاه هاى مهم برون شــهرى از روســتا یا شهر محل 
سکونت خود از موتورسیکلت اســتفاده کنند، وجود دارد 
بنابراین این افراد نیز در طرح آموزش چهره  به  چهره ایمنى 

به طور ویژه مورد توجه قرار گرفتند.
رییس اداره ایمنى و ترافیک اداره کل راهدارى اســتان 
اصفهان تاکید کرد: هماهنگى لازم با مدیران شبکه هاى 
مجازى روســتاها براى آموزش افرادى که زیر پوشش 

طرح مذکور قرار نگرفته اند، انجام شده است و فیلم هاى 
کوتاه ایمنى از طریق شبکه مجازى اصلى روستاها بازنشر 

مى شود.
ذهبیون با اشــاره به اقداماتى مانند نصب شــبرنگ بر 
موتورســیکلت و تعمیر روشــنایى آنها توسط اداره هاى 
ایمنى و ترافیک کشــور، اضافه کرد: این کار در مقایسه 
با آموزش گروهى مردم زمان بیشترى به خود اختصاص 
مى دهد اما آموزش چهره  به  چهره و اهداى اقلام ایمنى به 
مصرف  کننده با هدف نجات جان حتى یک نفر اثربخش تر 

خواهد بود.
به گزارش ایرنا، هر سال نزدیک به یک صد نفر از راکبان 
موتور ســیکلت در تصادفات جاده هاى برون شــهرى 
اصفهان فوت مى کنند و بیش از یک هزار نفر نیز مجروح 

مى شوند.
محورهاى شرق اصفهان، کوهپایه، فلاورجان، نجف آباد و 
شاهین شهر مناطقى هستند که حدود 80 درصد تصادفات 
موتورى استان در آن ها رخ مى دهد که در شمارى از آن ها 

راکبان موتور جان خود را از دست مى دهند.

موتور در بیرون شهر اصفهان 
هم قربانى مى گیرد

رئیس پلیس امنیت اقتصادى فرماندهى انتظامى استان 
اصفهان از راه اندازى پلیس گمرك در این استان خبر داد. 
سرهنگ مهدى سبحانى فر اظهار داشت: هدف از تشکیل 
این پلیس اجراى تدابیر و رهنمودهاى مقام معظم رهبرى 
در خصوص مقابله با قاچاق سازمان یافته از مبادى رسمى 
و سالم سازى فضاى اقتصادى کشور است. وى بیان کرد: 
بر همین اســاس و برابر ابلاغیه پلیس امنیت اقتصادى 
فراجا شروع ماموریت تخصصى این پلیس از هفته جارى 
در دســتور کار قرار گرفت. رئیس پلیس امنیت اقتصادى 
فرماندهى انتظامى استان اصفهان تصریح کرد: راه اندازى 
پلیس گمرك  موجب افزایش احساس امنیت براى فعالان 

اقتصادى، شهروندان وایجاد احساس ناامنى براى مجرمان 
حرفه اى و شبکه هاى قاچاق کالا از مبادى رسمى است.

وى تصریح کرد: باتوجه بــه جایگاه اقتصادى مهمى که 
استان اصفهان در زمینه واردات و صادرات دارد راه اندازى 
این پلیس یک فرصت جدید در راستاى ارتقاء مولفه هاى 
مقابله هوشمند با قاچاق کالا و ارز خواهد بود.سبحانى فر 
گفت: از مردم مى خواهیم در صورت مشــاهده هرگونه 
فعالیت اقتصادى غیرمجاز مراتــب را از طریق تماس با 
مرکز فوریتهاى پلیسى 110 و یا شماره 096300 سامانه 
ستاد خبرى پلیس امنیت اقتصادى به کارشناسان پلیس 

اطلاع دهند تا شاهد توسعه اقتصادى در جامعه باشیم.

مدیر منطقه 3 شهردارى اصفهان گفت: بازار اصفهان 
با نصب 38 جعبه آتش نشانى و 1500 متر لوله گذارى از 

کف مجهز به سیستم اطفاى حریق مى شود.
روح االله ابوطالبى اظهار کرد: با توجه به اینکه امدادرسانى 
بازار اصفهان در زمان وقوع حادثه با شرایط بسیار سختى 
مواجه بود و امکان ورود خودروهاى آتش نشانى به عمق 
بازار وجود نداشت، طرح اطفاى حریق در بازار به صورت 
لوله گذارى و نصب جعبه هاى آتش نشانى به مرحله اجرا 
درآمد.وى با اشــاره به اینکه براى تأمین آب مورد نیاز، 
دو مخزن اصلى در پارکینگ ســراى مخلص و سراى 
دالان دراز با ظرفیت 40 هزار لیتر در نظر گرفته شــده 

است، افزود: مسیر اصلى خط لوله از میدان امام خمینى 
(ره) تا میدان امام على (ع) حدود یک کیلومتر است که 
در مواقع اضطرارى و بروز حادثه علاوه بر مخازن اصلى 
از هفت نقطه شامل کوچه میرعماد، کوچه بازار هندوها، 
کوچه باغ قلندرها، بازار نیم آور، بازار حاج عباسى، بازارچه 
آقا و بازار هارونیه به وســیله تجهیــزات مخصوص به 
مسیر اصلى پمپاژ آب صورت مى گیرد.ابوطالبى تصریح 
کرد: پیش بینى شــده است که تا شــش ماه آینده این 
عملیات به پایان مى رسد و بعد کسبه مى توانند در زمان 
بروز حادثه از جعبه هاى آتش نشــانى در 38 نقطه بازار

 استفاده کنند.

توزیع 60 راس گوسفند در فلاورجان

  اعطاى زمین به 46 مشمول قانون جوانى جمعیت 

  آغاز فعالیت تاکسى اینترنتى هوشمند در کاشان
 نصف جهان  مدیرعامل سازمان مدیریت حمل و نقل 
بار و مسافر شهردارى کاشان گفت: از ابتداى تیر ماه 
سال جارى، بخشى از خدمات حمل و نقل عمومى در 
قالب تاکسى اینترنتى و به صورت هوشمند با استفاده 

از نرم افزار کاربردى اجرا مى شود.
اسداالله شاهیان اظهار کرد: سرعت بخشیدن به حمل 
و نقل درون شهرى، افزایش کیفیت و کمیت تعداد 
مسافر، شفافیت در چگونگى خدمات حمل و نقل به 
ویژه رعایت نرخ کرایه مصوب، جلوگیرى از تضییع 

حقوق شهروندى، نظرسنجى شهروندان نسبت به 
راننده و کرایه از جمله مزیت هاى تاکسى سرویس 

هوشمند است.
شــاهیان گفت: سهولت در دسترســى شهروندان 
و کاهــش هزینه هاى حمــل و نقــل عمومى از 
جمله مهمترین مزیت هاى اســتفاده از نصب این 
اپلیکیشــن اســت که در کنار فرایندهــاى فعلى 
جابجایى مســافر، توســط رانندگان تاکسى اجرا 

خواهد شد.

 رکورد برداشت گندم در اردستان شکست
 نصف جهــان  تاکنون حــدود 7000 تــن گندم از 
کشاورزان اردستانى خریدارى شده و به مرکز خرید 
گندم شهرستان تحویل داده شده همچنین رکورد 
برداشت گندم در این شهرستان در 10 سال گذشته 
شکسته شد. در شهرستان اردستان، سطح زیر کشت 
گندم درســال 1403 حدود 1300 هکتار و متوسط 
برداشــت در هر هکتار 6 تن اســت که جمع گندم 

تولیدى حدود 7800 تن برآورد مى شود.

محمد امینى، مدیر جهاد کشاورزى اردستان اظهار 
کرد: سطح زیر کشــت گندم  در شهرستان اردستان 
نسبت به سال گذشته حدود 70 هکتار افزایش یافته 

و به یک هزار و 300 هکتار رسید.
وى افزود: با حدود یک تــن افزایش عملکرد در هر 
هکتار تا 6 تن رســید و مجمــوع هفت هزار و  800 
تن گندم تحولــى به ارزش 136 میلیــارد تومان را 

خواهیم داشت.

بازدید از کارگاه هاى صنایع دستى سمیرم
 نصف جهان   رئیس اداره میراث فرهنگى، گردشگرى 
و صنایع دستى شهرستان سمیرم از بازدید کارگروه 
اشتغال شهرستان سمیرم از کارگاه هاى صنایع دستى 
به مناسبت هفته پاسداشــت صنایع دستى خبر داد. 
سعید ســلیمانیان به همراه معاون فرماندار سمیرم، 
تســهیلگر بنیاد علوى، مدیران ادارات امور عشایر، 
بســیج ســازندگى، صمت و فنى حرفه اى در قالب 
کارگروه اشتغال شهرستان ســمیرم از کارگاه هاى 
صنایع دستى این شهرســتان بازدید و از نزدیک با 

هنرمندان دیدار و گفتگو کردند. 

رئیــس اداره میــراث فرهنگــى، گردشــگرى و 
صنایع دستى شهرستان سمیرم در این دیدار گفت: 
در این بازدیدها تلاش شــد که کارگروه اشــتغال 
شهرستان ضمن آشنایى بیشتر با فعالیت هاى حوزه 
صنایع دســتى، با مشــکلات و نیازهاى هنرمندان 
آشنا شده و در جهت رفع این مشکلات اقدام کنند. 
سلیمانیان تأکید کرد: با توجه مصوبات هیئت دولت 
و رئیس جمهور شهید، کارگروه استان قول مساعدت 
در راســتاى برطرف کردن مشــکلات بیان شده را 

دادند.

جمع آورى 250 میلیون تومان زکات در سمیرم
 نصف جهــان    از ابتداى ســال تاکنون دو میلیارد و 
500 میلیون ریال زکات در شهرستان سمیرم جمع 

آورى شده است.
امام جمعه سمیرم در جلسه ستاد زکات این شهرستان 
با اشاره به اینکه کشاورزان هنوز در این شهرستان 
محصولات خود را برداشــت نکرده انــد گفت: در 
سال هاى گذشته پرداخت زکات در این منطقه چشم 

گیر بوده است.
حجت الاســلام والمسلمین حســین دیانى افزود: 
سمیرم شهرستانى کشــاورزى و دامدارى است که 
کشاورزان و دامداران در پرداخت زکات با ستاد زکات 

همکارى خوبى دارند.
وى گفت: زکات جمع آورى شده براى کار هاى عام 

المنفعه این شهرستان هزینه مى شود.

 محرومیت 5 روستاى فلاورجان از امکانات مخابراتى
 نصف جهان  5 روســتاى شهرســتان فلاورجان از 

امکانات مخابراتى محروم هستند.
فرماندار شهرستان فلاورجان در جلسه مشترك با 
مدیرعامل شــرکت مخابرات استان با بیان اینکه 5 
روستاى این شهرستان از زیر ساخت هاى مخابراتى 
محروم هســتند گفت: توســعه زیر ســاخت هاى 
مخابراتى و وسائل ارتباط جمعى مطالبه به حق مردم 

به ویژه در روستا هاى شهرستان است تا عاملى براى 
مهاجرت روستائیان به حاشیه شهر ها نشود.

مهدى نادرى با اشــاره به ســرقت ســیم و کابل 
مخابراتى در این شهرســتان گفت: در سال گذشته 
بیش از 110 میلیارد ریال براى توســعه شبکه هاى 
مخابراتى در این شهرستان هزینه شده است که این 

میزان در سال جارى باید افزایش یابد.

 نصف جهان  بیش از 60 راس گوسفند اهدایى خیران 
فلاورجانى بین مددجویــان کمیته امداد فلاورجان 

توزیع شد.
رئیــس اداره کمیته امداد امام خمینى شهرســتان 
فلاورجان، گفت: در روز عید سعید قربان بیش از 60 
راس گوسفند اهدایى خیران فلاورجانى قربانى و بین 

نیازمندان و افراد تحت پوشش این کمیته توزیع شد.
عباس زاده هفت هزار خانوار را تحت پوشش کمیته 
امداد این شهرستان برشمرد وافزود: این شهرستان 
پس از اصفهان در جایگاه دوم افراد تحت پوشش قرار 
دارد و از ابتداى سال جارى تا کنون هم بیش از 30 

سرى جهزینه بین این خانوار ها توزیع شد.

 نصف جهان   زمین رایگان به 46 خانواده مشــمول 
قانون جوانى جمعیت درشــهر بادرود شهرســتان 
نطنــز اهدا شــد.اعطاى زمیــن به 46 مشــمول 
قانون جوانــى جمعیت در شــهر بادرودبه گزارش 
خبرگزارى صداوســیما، مرکزاصفهان؛ رئیس اداره 
راه و شهرسازى شهرستان نطنز گفت: در آیین قرعه 
کشــى اختصاص زمین به متقاضیان حائز شرایط 
طرح حمایت از خانواده و جوانى جمعیت شهر بادرود 
به 46 خانوار از متقاضیــان در قالب پویش ولایت و 
امامت زمین رایگان تخصیص یافت.حامد موحدى 
افزود: تامین زمین براى متقاضیان با پیگیرى هایى 

که به عمل آمد و در اجراى مــاده 10 قانون جهش 
تولید مسکن محقق شد. وى گفت: در شهر بادرود 
83 نفر براى جوانى جمعیت اقدام به ثبت نام کردند 
و پس از بررســى 63 خانوار تایید نهایى شدند که از 
این تعداد 46 خانوار فرزند ســوم به بعدشان پس از 
24 مهرماه 1400 متولد شده اند و 17 خانوار داراى 4 
فرزند زیر 20 سال بوده اند.  وى گفت: برابر مصوبه 
شوراى مسکن شهرســتان نطنز، براى متقاضیان 
روستایى در این طرح، زمین در محل روستا توسط 
بنیاد مسکن انقلاب اســلامى شهرستان، تامین و 

تخصیص مى شود.

مدیرعامل سازمان پایانه هاى مسافربرى شهردارى اصفهان گفت: روزانه شاهد تردد ورود 
و خروج حدود 16 هزار مسافر در پایانه هاى پنج گانه شهر اصفهان هستیم و نخستین کانون 
ویژه زیارت تحت عنوان «کانون خدمت رضوى رهیپویان آسمان هشتم» نیز در مجموعه 

شهردارى اصفهان ایجاد شده است.
ابوالفضل توکلى اظهار کرد: چهار سیاست مهم از طرف شهردار اصفهان به ما ابلاغ شد که 
چهارمین سیاست آن پیوست فرهنگى در سازمان پایانه هاى مسافربرى شهردارى به عنوان 

گذرگاه اصلى مسافران بود. 
وى با بیان اینکه نخستین کانون ویژه زیارت تحت عنوان «کانون خدمت رضوى رهیپویان 
آسمان هشتم» در مجموعه شهردارى اصفهان ایجاد شده است، تصریح کرد: طى یک ماه 

گذشته مدیرعامل سازمان پایانه هاى مسافربرى مشهد از برنامه هاى فرهنگى پایانه هاى 
اصفهان بازدید و این اقدامات را تحسین برانگیز دانست.

توکلى عنوان کرد: کانون خدمت رضوى رهیپویان آسمان هشتم در سازمان اتحادیه هاى 
حمل ونقل مسافربرى کشور طى کمتر از دو سال حدود 12 خادم دارد که تعداد آن ها بیشتر 
خواهد شد و در این کانون پیرو سیاست هاى شهردارى اصفهان، پیوست کار فرهنگى با 

زیارت در راستاى پاتوق گفت وگو، عفاف و حجاب، تکریم مسافر و زائر اتفاق افتاد.
مدیرعامل سازمان پایانه هاى مسافربرى شهردارى اصفهان گفت: روزانه شاهد تردد ورود و 
خروج حدود 16 هزار مسافر در پایانه هاى پنج گانه شهر اصفهان هستیم و این سازمان طى 

دو سال اخیر به عنوان یکى از کمیته هاى اصلى ستاد خدمات سفر شهر اصفهان دیده ش د.

ورود و خروج روزانه 16 هزار مسافر در پایانه هاى شهر اصفهان

مدیر کانون هاى خدمت رضوى استان اصفهان گفت: در حال حاضر 18 کانون تخصصى در استان 
اصفهان داریم که در مناسبت هاى مختلف فعالیت هاى سالانه خود را براى عموم مردم به عرصه 

نمایش مى گذارند.
مصطفى حجه فروش با اشاره به فعالیت کانون هاى خدمت رضوى استان اصفهان افزود: خدمتى که 
در کانون هاى تخصصى خدمت رضوى استان اصفهان ارائه مى شود با تمام مراکز متفاوت است، زیرا 
هم خادم یار کارش را به خاطر خداوند و امام رضا (ع) انجام مى دهد و هم خدمت گیرنده این خدمت را 

عنایتى از جانب امام رضا (ع) مى بیند. 
مدیر کانون هاى خدمت رضوى استان اصفهان خاطرنشان کرد: در حال حاضر 18 کانون تخصصى 
در استان اصفهان داریم که در مناسبت هاى مختلف فعالیت هاى سالانه خود را براى عموم مردم 

به عرصه نمایش مى گذارند.
حجه فروش گفت: قدم کوچکى که از جهت اجتماعى بســیار بزرگ و مؤثر اســت، در پایانه هاى 
مسافربرى شهر اصفهان برداشته شده است؛ به طورى که هر هفته از طریق کانون خدمت رضوى 
رهپویان آسمان هشتم و همکارى کانون خدمت رضوى زیارت استان اصفهان، در پایانه مسافربرى 
کاوه اصفهان روزهاى چهارشنبه  امام رضایى طى مراسمى ویژه زائران و مسافران مشهد مقدس را 
بدرقه مى کند که یکى از برنامه هاى شاخص آن آئین بدرقه و پرچم گردانى آستان قدس رضوى با 

حضور خادم یاران و یاوران رضوى است،

مدیرعامل ســازمان سرمایه گذارى 
و مشــارکت هاى مردمى شهردارى 
اصفهان گفت: این ســازمان براى 
احداث جایگاه سوخت در مناطق 12 
و 13 شهردارى این کلان شهر اعلام 

آمادگى کرده است.
مسعود حیدرى با اشاره به احداث جایگاه سوخت در ورودى آرامستان باغ رضوان ادامه 
داد: شهروندان به ویژه در پایان هفته ها که مسیر تردد باغ رضوان از حجم ترافیکى 
بیشترى برخوردار اســت، مى توانند در زمان کمترى براى سوخت رسانى خودروى 
خود از این جایگاه استفاده کنند، همچنین مسافرانى که از این مسیر عبور مى کنند، 

مى توانند از این جایگاه براى سوخت رسانى خودروى خود بهره مند شوند.
وى با بیان اینکه سازمان سرمایه گذارى و مشارکت هاى مردمى شهردارى اصفهان 
براى احداث جایگاه سوخت در مناطق 12 و 13 شهردارى این کلان شهر نیز اعلام 
آمادگى کرده اســت، گفت: شــهروندان مى توانند با مراجعه به ســایت سازمان از 
پروژه هاى غیرساختمانى سازمان مطلع شــوند و در انجام آن با سازمان همراهى و 

مشارکت داشته باشند.

اعلام آمادگى شهردارى براى احداث جایگاه سوختفعالیت 18 کانون تخصصى در استان اصفهان
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  یک شهردار، یک قانون، چند برداشت
این روزها موضوع قانونــى بودن یا نبودن ادامه کار شــهردار قــم محل بحث و 
جدل هاى جدى شده است. مخالفان سید مرتضى سقائیان نژاد در شوراى شهر قم 
معتقدند این تکنوکرات اصفهانى چون به دوران بازنشستگى قطعى رسیده است باید 
عطاى شهردارى قم را به لقایش ببخشد و به زادگاهش کوچ کند اما موافقان مدیریت 
او خلاف این دیدگاه را دارند. آنها مى گویند علاوه بر این که دوران مدیریت سقاییان 
نژاد در شهردارى قم باعث تحولات چشمگیرى در اداره این شهر شده است، هیچ 
ماده و تبصره قانونى هم براى ممانعت از ادامه کار او در شهردارى قم وجود ندارد،  لذا 
ادامه کار شهردار اصفهانى شان نه تنها قانونى است بلکه در آستانه ورود به دهمین 
سال  فعالیت او، ادامه پیدا کردن مســیر فعلى از ضروریات پیشرفت هر چه بیشتر 

شهرنشینى در کلانشهر قم محسوب مى شود.
در این بین کار حتى به جایى رسید که در مقطعى، رئیس شوراى شهر قم به عنوان 
یکى از مهم ترین حامیان سقائیان نژاد در این شورا، دست به دامان وزارت کشور شد 

و در نامه اى محرمانه به شخص وزیر از او استمداد کرد که با ادامه کار شهردار در شهر 
قم مخالفت به عمل نیاید.

 سقائیان نژاد 13 خرداد 1394 با راى قاطع اعضاى شوراى شهر قم به عنوان شهردار 
این کلانشهر انتخاب شد. او چهار روز پیش تر به حکم شوراى شهر اصفهان از سمت 
شهردارى این کلانشهر عزل شده بود. ســقائیان نژاد 12 سال در راس شهردارى 
اصفهان قرار داشــت اما اســتیضاح او در نهم خرداد 1394، این مدیر عملگرا را از 

اصفهان به قم هدایت کرد تا او در آن شهر به بازآفرینى طرح هایش بپردازد.
13 خرداد امســال آغاز دهمین سال حضور سقائیان نژاد در شــهردارى قم بود در 
حالى که یک دهه مدیریت او در این شهر با فراز و فرودهاى بسیار همراه بوده است. 
سقائیان نژاد در همه این سال ها با سه شوراى شهر کار کرده است و سال 1401 تا 
مرز استیضاح توسط شوراى ششم پیش رفت اما جان به در برد و حالا پاى به سال 
دهم حضورش در شهردارى قم گذاشته است اگر چه معلوم نیست این بار هم بتواند با 
قانع کردن مخالفانش در شوراى شهر، همچنان در مسند شهردارى قم فعالیت کند. 

  استدلال هاى مخالفان و موافقان 
آخرین روز بهمن ماه سال گذشته نقطه عطفى در روابط شوراى اسلامى شهر قم با 
شهردار این شهر محسوب مى شود. در این روز موضوع بازنشستگى شهردار قم که 
از 15 بهمن ماه مطرح شده بود به صحن علنى یکصد و هجدهمین جلسه شوراى 
اسلامى شهر قم کشیده شــد و موافقان و مخالفان سید مرتضى سقائیان نژاد را در 

حضور خود او ومعاونانش رویاروى یکدیگر قرار داد. 
صلاحیت یا عدم صلاحیت شرایط اســتفاده از تبصره هاى قانونى موجود در ادامه 
خدمت بازنشستگان، از جمله مباحث مورد مجادله در جلسه 30 بهمن شوراى شهر قم 
بود. تاکید موافقین و مخالفین هم عمدتاً به اعطاى ماموریت دانشگاه صنعتى اصفهان 
به سقائیان نژاد در شــهر قم (که او از اعضاى هئیت علمى این دانشگاه محسوب

 مى شود) بر مى گشت. شهردار قم متولد سال 1331 است. او خردادماه 1401 به طور 
قانونى بازنشسته شد اما به این دلیل که استاد تمام دانشگاه صنعتى اصفهان است، 
با تأیید هیئت امناى این دانشگاه مى توانست تا سه سال بعد از بازنشستگى اش به 
عنوان مامور به خدمت همچنان بر سر کار باقى بماند. موافقانش درشوراى شهر قم 
با استناد به همین موضوع مى گویند سقائیان نژاد براى ماندن در پست شهردارى قم 

تا خرداد 1404 مشکل قانونى ندارد.
امانظر مخالفان این نیست. یکى از کسانى که روى موضوع بازنشسته شدن شهردار 
تاکید داشته و دارد، حسین صابرى از اعضاى شوراى اسلامى شهر قم است که در 
همان جلسه 30 بهمن اعلام کرد بر اساس قانون باید حکم بازنشستگى سقائیان نژاد 
از 15 بهمن ماه 1402 به او ابلاغ مى شده چرا که شهردار هیچ یک از شرایط هیات 

علمى ممتاز کشورى را نداشته و عضو هیات علمى بازنشسته مى تواند به شکل پاره 
وقت تا 10 ساعت با دانشگاه همکارى داشته باشد و علاوه بر آن مى تواند به عنوان 

مدرس یا عضو هیات علمى در آموزش عالى غیر دولتى فعالیت کند.
اشاره صابرى به ماده96 آیین نامه استخدامى اعضاى هیئت علمى است که مشخص 
کرده است سقف سن فعالیت این اعضا تا 70 سالگى بوده و بعد از آن باید بازنشسته 
شوند. به باور صابرى و همفکرانش در شوراى شهر قم،  این آیین نامه به هیئت امناى 
دانشــگاه ها اجازه تعویق بازنشستگى را تنها به آن دســته از اعضاى هیئت علمى

 مى دهد که در 5 سال منتهى به بازنشستگى، استاد نمونه کشورى بوده  باشند ولى 
ســقائیان نژاد عنوان عضو هیئت علمى نمونه کشورى را نداشــته و نام وى در این 

فهرست به چشم نمى خورد، به این جهت مشمول این قانون هم نمى شود.
به اســتناد همین موضوع چیزى که مخالفان ســقائیان نژاد همــواره بر آن تاکید 
داشته اند این است که حضور شهردار در سمت شهردارى قم از روز 15 بهمن 1402
غیر قانونى و خلاف قانون بازنشستگى بوده است و او نمى بایست از این تاریخ به بعد 

به عنوان شهردار به کار مشغول مى شده است. برخى از اعضاى شوراى شهر قم حتى 
پا را از این هم فراتر گذاشته وصلاحیت شهردارى سقائیان نژاد را از سال 1400 زیر 
سئوال مى برند! معصومه آمره یکى از همین افراد است. او معتقد است که شهردار قم 
در بهمن ماه 1400 و زمانى که به سن 70 سالگى رسیده  بود، بنا بر قانون ممنوعیت 
به کارگیرى بازنشستگان باید از سمت شهردارى کنار مى رفته  به خصوص که به گفته 
این نماینده شوراى شهر، قائم مقام وزیر علوم نیز در نامه اى خطاب به رییس دانشگاه 
صنعتى اصفهان اعلام کرده که امکان تعویق بازنشستگى سقائیان نژاد وجود ندارد.

استدلال موافقین سقائیان نژاد اما این است که  شهردار قم عضو هیات علمى دانشگاه 
صنعتى اصفهان است و بر اساس قوانین موجود، پس از بازنشستگى طى سه نوبت 
یعنى سه سال متوالى (درباره سقاییان نژاد تا ســال 1404) با تصویب هیات امناى 
دانشگاه مطبوع، امکان تمدید بازنشستگى وى وجود دارد. محسن محررى، رئیس 
شوراى شهر قم و ذى نفوذترین حامى سیاست هاى ســقائیان نژاد در این شورا در 

زمره  همین دسته از افراد است.
او در جلسه 30 بهمن ماه سال گذشته شوراى شهر گفت که چون با تصویب هیات 
امناى دانشگاه صنعتى اصفهان، حکم شهردارى سید مرتضى سقائیان نژاد به صورت 
قانونى روند خود را طى کرده و این تصویب در دو نوبت یکساله انجام شده است یعنى 
براى سال دوم نیز روند قانونى به صورت کامل انجام گرفته است، بنابراین شهردار 
قم طبق قانون اولاً تا 10 مرداد سال 1404 از دانشگاه صنعتى اصفهان مامور است و 
حکم جدید تمدید ابقاى شهردار قم  نیز در مرحله تصویب قرار گرفته است و از سویى 
چون بر اساس قانون و تصویب هیات امناى دانشگاه صنعتى اصفهان، سقائیان نژاد 
مى تواند تا پایان ترم تحصیلى سال 1403در سمت خود باقى بماند  بر این اساس، 
دانشگاه صنعتى اصفهان به همراه مصوبه هیات امنا، حکم ماموریت سقائیان نژاد 
را براى ســال دوم، تا 10 تیرماه 1403 صادر کرده اســت و بنابراین اصرار بر آغاز 

بازنشستگى او از 15 بهمن ماه 1402 نیز بى اساس است. 

  سکوت تدریجى موافقان
به این ترتیب حالا همه نگاه ها به روز دهم تیر ماه دوخته شده تا معلوم شود که آیا 
سقائیان نژاد مى تواند همچنان به کارش در قم ادامه دهد یا باید بار سفر ببندد و به 
اصفهان باز گردد. شواهد حاکى از آن است که احتمال دوم بیشتر به واقعیت نزدیک 
است مگر اتفاق غیر قابل پیش بینى اى رخ دهد که همه معادلات را به هم بریزد و 

سقائیان نژاد را در قم ماندگار کند.
واقعیت این است که سُنبه مخالفان شهردار اصفهانى قم درشوراى شهر پر زور است 
و اگر چه به لحاظ عددى در اقلیت هستند اما تحولات مدیریتى قریب الوقوع در قوه 
مجریه، صداى آنها را هم بلند تر از اکثریت حامى شــهردار کرده است. این درست 

است که در دو سال اخیر و خصوصاً در یک سال گذشته تا امروز، 7 عضو از 13 عضو 
شوراى شهر قم (و از جمله رئیس این شورا) با حمایت از سقائیان نژاد، در مقابل اراده 
6 عضو دیگر که خواستار عزل شهردار هستند ایستاده اند اما تغییرات غیر منتظره 
پیش رو در حوزه اجرایى این اســتان، کار ســقائیان نژاد براى ماندن را دشوار تر از 

همیشه کرده است.
از یک سال پپیش که سید محمد آقامیرى بر مسند استاندارى قم نشست، سقائیان 
نژاد از یک حامى مهم دیگر برخوردار شــد اما معلوم نیست اگر ســقائیان نژاد در 
شهردارى قم ماندگار شود آیا  جهت گیرى کرسى آینده راس استاندارى قم نیز در 

راستاى حمایت از او خواهد بود یا خیر.
این همه در حالى است که آینده کارى سید مرتضى سقائیان نژاد با وضعیت کارى 
على لاریجانى از بعد از رد صلاحیت او در انتخابات ریاست جمهورى هم گره خورده 
است. لاریجانى حامى جدى شهردارى سقائیان نژاد در قم بود و از همان روز نخست 
که او را از اصفهان به قم آورد از این مدیر اصفهانى وسیاست هایش حمایت کامل 

مى کرده است. اما حالا که عمر سیاســى لاریجانى بعد از دو بار رد صلاحیت او در 
انتخابات ریاست جمهورى به انتها رسیده است، این موضوع طبیعتاً بر آینده کارى 

سقائیان نژاد هم تاثیر مى گذارد.
اشتراك مشرب فکرى این دو نفر به یکدیگر در حدى است که شاید یکى از آرزوهاى 
سقائیان نژاد همیشه این بوده که در کابینه «رئیس جمهور على لاریجانى» عهده 
دار پست وزارت باشد. اما آرزوى این دکتراى دانشگاه ایالتى کنتاکى هیچگاه تحقق 
نیافت و با رد صلاحیــت دوباره لاریجانى در انتخابات ریاســت جمهورى 1403، 
پرونده کارى مهمترین حامى ســقائیان نژاد در ســطوح بالاى حاکمیتى نیز براى 

همیشه بسته شد.

دلتنگى   تنهایىو
هفته گذشــته گفتگویى از محسن محررى، رئیس شوراى شــهر قم و مهمترین 
عضو حامى ســقائیان نژاد در این شورا منتشر شد که نشــان مى داد او با چرخشى 

آشکارا از مواضع قبلى 
اش درحمایــت قاطع 
از شــهردار قم در حال 

عقب نشینى است.
محررى تا پیش از این 
گفتگو، صراحتاً سقائیان 
نژاد را تا سال 1404 به 
عنــوان شــهردار قم 
معرفى مى کرد اما حالا 
معتقد است که ماندن 
ســقائیان نژاد در این 
شهر به اما و اگر کشیده 
شده است و «اگر» حکم 

وى تمدید شود مى تواند یک سال دیگر به کار خودش ادامه دهد، در غیر این صورت 
به گفته او فرد دیگرى بر اساس رأى گیرى در شورا انتخاب و شهردار خواهد شد.

این موضع جدید محسن محررى نشان مى دهد که سقائیان نژاد بیشتر از همیشه در 
شهر قم تنها شده است. او حالا نه مى تواند دلخوش به حمایت طولانى مدت استاندار 
قم باشد و نه روى حمایت هاى على لاریجانى حساب باز کند. نشانه ها در شوراى 
شهر هم حاکى از تغییر در وضعیت لرزان حامیان شهردار در مقابل مخالفانش است. 
به این ترتیب او در هر سه جبهه که میدان بازى اش بود با آینده نامعلومى رو به رو شده 
است. حتى یکى از پایگاه هاى خبرى استان قم از رایزنى افرادى با وزارت علوم براى 

عدم تمدید یک ســاله مأموریت وى خبر داده است که نشان مى دهد فشارها براى 
برکنارى شهردار اصفهانى قم به حداکثر خودش رسیده است.

خود ســقائیان نــژاد در این باره ســکوت کــرده امــا از لابلاى ســطور معدود 
ســخنرانى هاى او مى توان پى برد که شــهردار تکنوکرات قم خودش هم از این 
وضعیت خسته شده است و بدش نمى آید روزهاى بازنشستگى را هر چه زودتر در 
زادگاهش ســپرى کند.  او در برهه هایى از فعالیتش در قم با فشارهاى خرد کننده 
اى براى کنار رفتن ازشهردارى مواجه بود اما مقاومت کرد و با سیاست از کنار این 
مشکلات گذشت. این بار اما شرایط متفاوت شده است وعلاوه بر اینکه او دیگر از 
حمایت جدى براى ماندن در شــهر قم برخوردار نیست، خودش هم از پیش آمدن 

وضعیت فعلى و عدم تغییر در شرایط موجود خسته ودلزده شده است. 
سقائیان نژاد به دفعات و هر بار اشاراتى به دســت اندازهایى کرده است که شوراى 
شهر در قبال سیاست هایش ایجاد مى کرده است و در همین حال از وجود اختلاف 
با شــهردارى قم انتقاد کرده و گفته که با اختلاف نمى تواند کار کند و دچار حاشیه 
مى شــود اما خود او هم مى داند تا امروز نه فقط از حجم این اختلافات کاسته نشده 

بلکه به آن اضافه هم شده است! 
سقائیان نژاد فروردین ماه امسال در یک برنامه تلویزیونى از تولیدات صداوسیماى 
مرکز اصفهان ظاهر شد و ابراز خوشحالى کرد که بعد از یک دهه به طور مستقیم با 
اصفهانى ها صحبت مى کند. او در این گفتگو با اشتیاق به بیان خاطراتى از 12 سال 
شهردارى اش در اصفهان پرداخت، از خشــک بودن زاینده رود ابراز تاسف کرد و 
خواستار پاسدارى از قدر و منزلت شهر اصفهان شد. این گفنگو نشان داد که شهردار 

اصفهانى قم خیلى پیش تر از تحولات اخیر دلتنگ زادگاهش شده است. 

  انتقال از میدان به نیمکت
مهر ماه سال 1394 یعنى 4 ماه بعد از آن که على لاریجانى در مقام رئیس مجلس 
شوراى اسلامى و نماینده قم، سید مرتضى سقائیان نژاد را بعد از استیضاح شدن در 
شوراى شهر اصفهان به قم برد، شهردار جدید در چهارمین جشن «شکرانه خدمت» 
که به منظور نکوداشت بازنشستگان مدیریت شهرى شهر قم برگزارشده شرکت کرد 
و طى سخنانى گفت که عنوان بازنشستگى به معناى پایان کار عنوانى اشتباه است 
و این دوره، دوره پختگى بوده و سیستم ادارى باید بهترین بهره بردارى از تجربیات 

بازنشستگان را در دستور کار خود قرار دهد.
سقائیان نژاد در آن مراسم گفت که با بازنشستگى دوره فعالیت به پایان نمى رسد بلکه 
مسئولیت سنگین تر نیز مى شود و در بسیارى از کشورها براى استفاده از تجربیات 

کهنسالان بازنشسته آنان را در «اتاق هاى فکر» به کار مى گیرند.
امروز اما اگر از سقائیان نژاد بپرسید که او به عنوان یک مدیر بازنشسته آیا حاضر است 
تا سال 1404 در مسند شهردارى قم باقى بماند، احتمالاً پاسخش آن چیزى نخواهد 
بود که 9 ســال پیش در آن جشن تکریم ابراز کرد. انســان ها در طول زمان تغییر
 مى کنند و حکایت ســقائیان نژاد هم جز این نیست. او امروز، شهردار 9 سال پیش 
نیست. شهردار قم فراز و نشیب هاى زیادى را از سرگذرانده و امروز خودش را مدیرى 

تنها در محاصره انبوه مشکلات مى بیند. 
ســقائیان نژاد از تحصیلکرده ترین مدیران جمهورى اســلامى است. او دکتراى 
تخصصى در رشته مهندسى برق از دانشگاه ایالتى کنتاکى آمریکا  دارد و مطابق با 
سطح تحصیلاتش مى داند وقتى بار بیش از حد بر سیستم برق کشى یک ساختمان 
وارد شود، اولین نشانه آن، خاموشى در ساختمان خواهد بود. در این صورت چه باید 
کرد؟ طبعاً مى بایست با اســتفاده از هر ابزارى از فشار آن بار کاست تا نور مجدداً به 

ساختمان باز گردد و یا در غیر این صورت براى همیشه در تاریکى زندگى کرد!
روزگار امروز شهردار اصفهانى قم عیناً منطبق با همین اصل است. آیا سقائیان نژاد به 
تنهایى توانایى کاستن از بار فشارهاى روزافزون بر خودش را دارد؟ آیا او از ابزارهاى 

لازم به منظور کاستن از این فشارها برخوردار است؟ 
سید مرتضى ســقائیان نژاد بهمن ماه امســال 73 ساله مى شــود. او در خانواده 
اى با بنیه مالى ضعیف رشــد کرد و در ســن 19 ســالگى راهى آمریکا شــد و در 
کنار تحصیــل مجبور بود 
به تنهایى هزینه شخصى 
خودش را هم تامین کند. 
ســقائیان نــژاد بعدها در 
امور مختلــف مدیریتى و 
سیاســى به کسب تجربه 
پرداخت و امروز در قامت 
یک بازنشســته مجرب 
باید به اتــاق هاى فکرى 
که خودش معتقد اســت 
مامن بازنشستگان است 

ورود کند. 
شهردار اصفهانى قم باید 
بداند که حتى تکنیکى ترین و کارآمدترین ورزشکاران هم باید روزگارى کفش ها را 
بیاویزند واز روى نیمکت کار را دنبال کنند. این افق پیش روى سقائیان نژاد خواهد 
بود. میدان هاى زیادى وجود داردکه تیم هاى حاضر در آن نیاز به ســرمربى هاى 
جسور و کارکشته دارند تا پیروز از آن خارج شوند. به نظر مى رسد آینده زندگى سید 
مرت ضى سقائیان نژاد روى یکى از همین نیمکت ها در شهر اصفهان و در اتاق فکرى 
خواهد گذشــت که مى تواند اثرگذارى هاى قابل توجهى در روند مدیریت شهرى 
اصفهان بگذارد. به هر حال انسان تا ابد نمى تواند در میدان باشد و شهردار بماند اما 

مى تواند تا سال ها میدان دارى کند و شهردار بسازد.

پایان عمر کارى سید مرتضى سقائیان نژاد و آغاز دوره اى جدید

آینده محتوم یک شهردار 
مهران موسوى خوانسارى

استان قم آبستن تحولات مدیریتى مهمى است. این تحولات از فرداى اعلام نام رئیس جمهور جدید آغاز مى شود و تا آغاز فصل پاییز تکلیف حداقل دو کرسى مهم مدیریتى در این استان مشخص خواهد شد.
انتخابات ریاست جمهورى هشتم تیرماه برگزار مى شود و به احتمال زیاد نام رئیس جمهور جدید نهم یا دهم تیر ماه اعلام خواهد شد. اگر هم انتخابات به دور دوم کشیده شود، حداکثر تا 17 تیر ماه تکلیف 

رئیس جدید قوه مجریه روشن مى شود.
بعد از آن هم با استقرار دولت چهاردهم از  مردادماه، یکى از نخستین اقدامات کابینه رئیس جمهور جدید تغییر استانداران خواهد بود و اگر گرایش این رئیس جمهور همسویى کاملى با رئیس جمهور پیشین 
نداشته باشد، تغییرات در استاندارى هاى کشور به سرعت به انجام مى رسد. بر همین اساس پیش بینى مى شود ثانیه شمار برکنارى سید محمد آقامیرى که از 29 مرداد سال گذشته به عنوان استاندار قم سکان 

امور اجرایى این استان را به دست گرفته است، از هم اکنون به کار افتاده و چه بسا او از پاییز 1403 سمتى در استان قم نداشته باشد.
از سوى دیگر دو روز بعد از برگزارى انتخابات ریاست جمهورى در هشتم تیرماه، تکلیف یک کرسى مدیریتى مهم دیگر هم در استان قم مشخص مى شود. دهم تیر ماه روزى است که آینده کارى سید مرتضى 
سقائیان نژاد، شهردار فعلى قم رقم خواهد خورد و آن طور که شواهد نشان مى دهد، او احتمالاً از میانه تیرماه باید این شهر را بعد از نزدیک به یک دهه حضور در راس شهردارى ترك کند و به زادگاهش بازگردد. 

از یک سال پپیش که ســید محمد آقامیرى بر مسند استاندارى قم 
نشست، سقائیان نژاد از یک حامى مهم دیگر برخوردار شد اما معلوم 
نیست اگر سقائیان نژاد در شهردارى قم ماندگار شود آیا  جهت گیرى 
کرسى آینده راس استاندارى قم نیز در راستاى حمایت از او خواهد 

بود یا خیر 

شاید یکى از آرزوهاى سقائیان نژاد همیشــه این بوده که در کابینه 
«رئیس جمهور على لاریجانى» عهده دار پســت وزارت باشــد. اما 
آرزوى این دکتراى دانشگاه ایالتى کنتاکى هیچگاه تحقق نیافت و با 
رد صلاحیت دوباره لاریجانى در انتخابات ریاست جمهورى 1403، 
پرونده کارى مهمترین حامى سقائیان نژاد در سطوح بالاى حاکمیتى 

نیز براى همیشه بسته شد 

هفته گذشته گفتگویى از محسن محررى، رئیس شوراى شهر قم و 
مهمترین عضو حامى سقائیان نژاد در این شورا منتشر شد که نشان 
مى داد او با چرخشى آشکارا از مواضع قبلى اش درحمایت قاطع از 

شهردار قم در حال عقب نشینى است 

خواهد شد.
ماه تکلیف 

هور پیشین 
 قم سکان 

ید مرتضى 
ش بازگردد. 
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یکى از ســوالات مهم درباره ایمپلنت دندان این اســت که طول عمر آن 
چقدر است؟ حداقل طول عمر یک ایمپلنت دندان حدود 20 سال است و با 
رعایت نکات بهداشتى مى تواند بیشتر شده و حتى تا پایان عمر بیمار ادامه 
یابد. با مراقبت هاى مناسب پس از کاشت ایمپلنت، مى توان طول عمر آن را 
افزایش داد. اگر ایمپلنت و تاج آن عفونت نکنند و استحکام خود را حفظ کنند 
و همچنین معاینات دوره اى به موقع انجام شود، طول عمر ایمپلنت مى تواند 

به چندین دهه برسد.
مهارت جراح در طول عمر ایمپلنت بســیار حیاتى اســت. عوامل مختلفى 

مى توانند بر ماندگارى و عمر ایمپلنت تأثیر بگذارند، مانند رعایت بهداشت 
دهان و دندان، رژیم غذایى، ســبک زندگى، مکان قرارگیرى ایمپلنت در 
دهان، و البته تجربه و مهارت جــراح. بنابراین، انتخاب بهترین متخصص 

ایمپلنت اهمیت زیادى دارد.
ایمپلنت آلمانى: به دلیل استفاده از تکنولوژى پیشرفته و مواد با کیفیت بالا، 
این ایمپلنت ها بین 15 تا 20 ســال عمر مى کنند و مقاومت بالایى در برابر 

زنگ زدگى دارند. البته قیمت این ایمپلنت ها نیز بالاست.
ایمپلنت سوئیسى: برندهاى سوئیسى ایمپلنت هایى با کیفیت بالا و تاییدیه 
FDA تولید مى کنند که طول عمر بالایى دارند. با توجه به کیفیت بالا و قیمت 

مناسب، این ایمپلنت ها تقاضاى زیادى دارند.
ایمپلنت کره اى: این ایمپلنت ها کیفیت قابل قبولى دارند و تاییدیه FDA را نیز 
دارا هستند. هرچند کیفیت آن ها نسبت به ایمپلنت هاى اروپایى و آمریکایى 

کمى پایین تر است، اما به دلیل قیمت مناسب، محبوبیت زیادى دارند.
ایمپلنت ایرانى: این ایمپلنت ها از نظر قیمت مناسب و دسترسى آسان هستند، 
اما کیفیت و ماندگارى کمترى نسبت به برندهاى خارجى دارند. براى افرادى 
با بودجه محدود، این ایمپلنت ها مى توانند گزینه مناســبى باشند، هرچند 

احتمال شکست و سازگارى کمترى با نیازهاى بیمار دارند.

مشکلات پوستى دغدغه ى خیلى از افراد است و آن ها فقط به دنبال درمان 
این مشکلات هستند درحالى که دانســتن علت مشکلات پوستى کمک 

زیادى به جلوگیرى از آن مى کند.
ایجاد چین و چروك و خطوط روى پوست ارتباط زیادى با مشکلات روده و 
دستگاه گوارش دارند. مطالعه اى در این باره انجام شده است و نشان مى دهد 

افرادى که مبتلا به روزاسه هســتند، 10 برابر احتمال رشد باکترى در روده 
کوچک آن ها بیشتر اســت. آن ها را با افرادى مقایسه کردند که به روزاسه 

مبتلا نبودند.
آن ها همچنین سندروم روده بیقرار را مورد بررسى قرار دادند و متوجه شدند 
که بین 15 تا 20 درصد افراد مبتلا به اختلال یا بیمارى هاى روده، مشکلات 
پوستى هم دارند. همچنین به این نتیجه رسیدند هنگامى که فرد براى درمان 
بیمارى پوستى مثل پسوریازیس دارو مصرف مى کند، فعالیت بیمارى کرون 

هم در او کاهش پیدا مى کند.
روده مانعى بین ورود مواد و چرخش آن ها است. همه مواد و محتوا داخل روده 
جدا مى شوند و مواد غیر ضرورى بیرون مى روند. هر چیزى که خط موجود 
در روده را تحریک کند، باعث ایجاد التهاب خواهد شد. فرقى ندارد که آلرژن 

غذایى، دارو، آنتى بیوتیک یا هر ماده دیگرى باشد.
هنگامى که روده تحریک شده و ملتهب مى شود، اتفاقات زیادى مى افتد. 
عصب ها اعلام جنگ مى کنند و زنگ هشــدار را تحریک مى کنند. بدن به 
استرس و فشار پاسخ مى دهد و سیستم ایمنى فعال مى شود و سیستم ایمنى 
هم که به همه جا وصل است، علائم خودش را در جا هاى مختلف از جمله 

پوست نشان مى دهد.

طول عمر ایمپلنت دندان را بدانید پوست شما خبر از اسرار روده می دهد!

درباره تداخلات 
دارو با خوراکی ها چه می دانید؟

یکى از باورهــاى رایج در میان عمــوم افراد این 
است که نوشــیدن چاى نه تنها به آب رسانى بدن 
کمک نمى کند، بلکه به طور فعــال بر ضد آن اثر 
مى گذارد. اما آیا علم هم واقعا موافق این باور است 
که فنجان چاى صبحگاهى شما مى تواند بدنتان را 

کم  آب کند؟
نوشــیدن چاى مزایا و معایبــى دارد که همه باید 
بدانند اما کارولین توماســون، متخصص تغذیه و 
مدرس دیابت در ویرجینیا فردى است که در این 
باره به طور گســترده تحقیقاتى انجام داده و نتایج 
آن احتمالا مى توانند باورتان را نسبت به موضوع 
عوض کند. پس اگر این ســوال ذهن شما را هم 
مشغول کرده، در ادامه با ما همراه باشید تا به پاسخ 

حیرت انگیزى برسید.
کافئین و سایر ترکیبات موجود در چاى مى توانند 
به عنوان یک مــاده ادرارآور عمل کنند. برخلاف 
باورهاى رایج، نوشیدنى هاى کافئین دار مانند چاى 
و قهوه ذاتاً آب آور نیســتند و به تنهایى نمى توانند 

منبع آبى براى بدن باشند.
کارشناسان مى گویند که این سردرگمى ناشى از 
واقعیتى اســت که در آن باور دارند کافئین از نظر 
فنى یک ادرارآور بــوده و باعث افزایش دفع آب از 
بدن مى شود. اما تحقیقات نشــان داده است که 
مقدار آن واقعاً براى تأثیر قابل توجه کافى نیست؛ 
به ویژه در مقایسه با مقدار آب موجود در یک فنجان 
چاى یا قهوه که به تعادل مایعات از دســت رفته 

کمک مى کند.
طبق گفته آکادمى ملى پزشکى و سلامت، هر فرد 
به طور متوسط   روزانه به 9 تا 13 فنجان آب نیاز دارد 
و این مى تواند با جنسیت فرد، میزان فعالیت بدنى و 
وضعیت آب وهواى محل سکونت او متفاوت باشد. 
اما لازم نیست که تمامى این مقدار مورد نیاز تنها از 
طریق نوشیدن آب تامین شود. بنابراین بله، نوشیدن 
چاى که بتواند میزان مورد نیــاز آب بدن را تامین 

کند، مى تواند در مصرف روزانه شما به  حساب بیاید.
تمامى مایعات مصرف روزانه فرد در میزان آب بدن 
و تعادل سازى آن نقش دارند. حتى مایعات دریافتى 
از میوه ها، سبزیجات و غذاها هم از مصرف روزانه 

آب به حساب مى آیند.
آب خالى هیچ وقت ایده بدى نیســت اما تحقیقى 
که اخیرا در مجله آمریکایى تغذیه بالینى منتشــر 
شده نشان داد که در واقع یک نوشیدنى آب رسانى 

بیشترى حتى از خود آب دارد: شیر بدون چربى.
محققان دریافتنــد که هــم آب گازدار و هم آب 
معمولى در آب رسانى ســریع به بدن مفید هستند 
اما نوشیدنى هایى که حاوى مقدار کمى قند، چربى 
یا پروتئین هســتند، مى توانند بــراى مدت زمان 
طولانى ترى آب مــورد نیاز بــدن را تامین کنند. 
شــیر حاوى لاکتوز، نوعى قند همراه با پروتئین و 
چربى است که تخلیه مایعات معده را کند کرده و در 
نتیجه دوره آب رسانى و تامین مایعات را طولانى تر 

مى کند. 
البته برخى نسبت به لاکتوز شیر حساسیت دارند که 
باید قبل از مصرف حتما این موضوع را هم در نظر 
بگیرند. علاوه بر آب آشامیدنى، کارولین توماسون 
مى گوید که نوع نوشیدنى هاى خود را تغییر دهید تا 
همیشه در تنوع باشید. آب گازدار، چاى سبز و قهوه 
همگى مى توانند در تامین آب مورد نیاز بدن شما 

نقش داشته باشند.

رییس گــروه تغذیه دانشــگاه علوم پزشــکى 
شهید بهشتى، بر دریافت یُد کافى به ویژه براى 
خانم هایى که تصمیم به باردارى دارند و مادران 

باردار و شیرده، تاکید کرد.
فرشــته فزونى با اشــاره به تبلیغات نادرست در 
مورد نمک دریا (تصفیه نشــده و فاقد ید)، سنگ 
نمک و نمک هــاى رنگى، گفــت: مصرف این 
نمک ها به علت داشتن فلزات سنگین و آلودگى 
با آلاینده هاى شیمیایى بسیار مضر بوده و با خطر 

ایجاد سرطان همراه هستند.
وى افزود: نمک یددار تصفیه شده فاقد هرگونه 
ناخالصى است و مصرف نمک یددار در حد توصیه 
شده براى تمام افراد جامعه ضرورى است و عارضه 

جانبى ندارد.
فزونى تاکید کرد: بیماران مبتلا به بیمارى هاى 
قلبى عروقى، کلیوى و یا ســایر بیمــاران مقدار 
مصرف روزانه نمک خود را طبق نظر پزشک معالج 

و مشاور تغذیه تنظیم کنند.

رئیس گروه تغذیه معاونت بهداشت دانشگاه علوم 
پزشکى شهید بهشتى افزود: افراد براى تأمین یُد 
مورد نیاز بدن باید از نمک یددار تصفیه شــده به 
مقدار کم و با شــرایط نگهدارى مناسب استفاده 
کنند.وى خاطرنشان کرد: براى پایدار ماندن یُد 
باید نمک را در ظروف دربسته و تیره و دور از نور 
نگهدارى کرد و نمک در انتهــاى پخت به غذا 
اضافه شــود؛ همچنین هنگام خرید، نمک یددار 
تصفیه شده داراى بســته بندى مناسب، پروانه 

ساخت، تاریخ تولید و انقضا انتخاب شود.
به گفته این کارشناس تغذیه، طبق توصیه سازمان 
بهداشــت جهانى، حداکثر مقدار مصرف روزانه 
نمک در افراد زیر 50 سال سالم کمتر از پنج گرم 
و در افراد بالاى 50 سال، کودکان و بیماران قلبى 
و عروقى، فشارخون بالا و…، روزانه کمتر از سه 
گرم است. البته این میزان نمک شامل نمک هاى 
پنهان در غــذا مانند نان، پنیر و ســایر انواع مواد 

غذایى هم مى شود.

فصل تابستان فصل میوه هاى رنگارنگ و ترش و شیرین و خوشمزه است، اما همه این میوه ها براى افراد دیابتى سالم 
نیستند و قند طبیعى موجود در آن ها مى تواند باعث مخاطراتى براى سلامت این افراد شود. در نتیجه دو سوال اساسى در 

ذهن شکل مى گیرد: چه میوه اى بخوریم؟ و از چه میوه  یا میوه هایى اجتناب کنیم؟ 
انواع توت ها: توت فرنگى، تمشک، زغال اخته، و شاه توت قند کم و فیبر بالایى دارند، که آن ها را براى افراد مبتلا به دیابت 
به انتخابى عالى تبدیل مى کند. آن ها داراى شاخص گلیسمى پایین ترى در مقایسه با بسیارى از میوه هاى دیگر هستند.

گیلاس: این میوه داراى شاخص گلیسمى نسبتا پایینى و سرشار از آنتى اکسیدان ها و فیبر است. گیلاس مى تواند یک 
گزینه خوشمزه و مغذى براى افراد مبتلا به دیابت باشد.هلو: این میوه شیرین است اما شاخص گلیسمى پایین ترى نسبت به 
برخى میوه هاى دیگر دارد. هلو همچنین حاوى فیبر و ویتامین است که آن را به انتخاب مناسبى براى افراد مبتلا به دیابت 
تبدیل مى کند.آلو: این میوه قند پایین و فیبر بالایى دارد که مى تواند به تنظیم سطح قند خون کمک کند. آلو همچنین 

سرشار از ویتامین ها و آنتى اکسیدان ها است.
زردآلو: این میوه خوش رنگ یکى دیگر از میوه هاى کم قند است که افراد دیابتى مى توانند از آن لذت ببرند. زردآلو سرشار 

از فیبر و ویتامین هاى A و C است.
انگور: در حالى که قند انگور نسبت به برخى میوه هاى دیگر بیشتر است، اما همچنان مى توان آن را در رژیم غذایى دیابتى ها 
به میزان متعادل گنجاند. وعده هاى کوچکتر را انتخاب کنید و آن  را با پروتئین یا چربى هاى سالم همراه کنید تا به تثبیت 
سطح قند خون کمک کنید.هندوانه: این میوه پر آب علیرغم شیرینى که دارد، شاخص گلیسمى نسبتا پایین و محتواى آب 
بالایى دارد و باعث آبرسانى و طراوت براى افراد دیابتى مى شود. فقط حواستان به اندازه وعده هاى آن باشد، این را به دلیل 
قند موجود در هندوانه مى گوئیم.کیوى: میوه اى با مواد مغذى است که قند نسبتا کم و فیبر بالایى دارد و براى افراد دیابتى 

انتخاب خوبى است. کیوى همچنین سرشار از ویتامین C و سایر آنتى اکسیدان ها است.

یک متخصص تغذیه بر محدود کردن استفاده از خوراکى ها و نوشیدنى هاى 
شیرین براى کاهش اســترس تاکید کرد. مرجان عجمى افزود: براى حفظ 
سلامتى و کاهش استرس و اضطراب سعى کنید منابع حاوى قند و شکر مثل 
انواع شیرینى، آب میوه هاى سنتتیک، آب نبات، انواع نوشابه ها و نوشیدنى هاى 
حاوى قند و یا شکر را محدود کرده و به جاى آن منابع حاوى فیبر، میوه و سبزى 

و غلات کامل و سبوسدار استفاده کنید تا نوسانات قند خون که یکى از عوامل 
ایجاد استرس است را به حداقل برسانید.وى با بیان اینکه بسیارى از افراد به 
مصرف قهوه و یا نوشــیدنى هاى انرژى زا عادت دارند، ادامه داد: مصرف زیاد 
کافئین فارغ از اینکه از چه منبع و یا منابعى باشد مى تواند باعث تغییرات خلق و 

خو شود و به ایجاد استرس، اضطراب و حتى افسردگى کمک کند.

عجمى با اشاره به اینکه براى کاهش دریافت کافئین، توصیه مى شود قهوه را 
با چاى سبز جایگزین کنید، گفت: چاى سبز علاوه بر کافئین کمتر حاوى اسید 
آمینه اى به نام تیانین اســت که براى کاهش استرس و اضطراب مفید است؛ 
ه مچنین دریافت آب کافى و فعالیت فیزیکى روزانه به حفظ سلامتى و آرامش 

بیشتر کمک مى کند

تداخلات دارویى با برخى خوراکى ها مى تواند منجر به بروز برخى اختلالات 
از جمله بى قرارى، گیجى، تعریق، لرز، اسپاسم عضلانى و... در افراد شود. 

دکتر الناز ذوقى، کارشــناس اداره کل دفتر نظارت و پایش فرآورده هاى 
سلامت ســازمان غذا و دارو با تاکید بر لزوم توجه به تداخلات دارویى با 
غذاها بیان کرد: بیماران باید براى پیشگیرى از تداخلات دارو با غذا حتما به 
توصیه هاى داروسازان درباره نحوه صحیح مصرف داروها به لحاظ مصرف 

آن همراه غذا یا با معده خالى توجه کنند.
او یکى از تداخلات دارویى با خوراکى ها را علف چاى یا گل راعى معرفى 
کرد و گفت: از علف چاى در ایران فرآورده هایى با نام هاى تجارى پرفوران، 
هایپران یا نروکســین جهت کنترل اختلالاتى مانند اضطراب اســتفاده 
مى شــود که در صورت مصرف هم زمان با برخى داروهاى ضد اضطراب 
و افســردگى دیگر مانند داروهاى مهار کننده انتخابى ســروتونین مانند 
سیتالوپرام، داروهاى ضد افسردگى مانند نورتریپتیلین، داروهاى مهارکننده 
مونوآمین اکسیداز مانند ســلژیلین مى تواند باعث بروز سندرم سروتونینى 

شود.
به گفته ذوقى، سندرم سروتونین طیفى از علائم بى قرارى، گیجى، تعریق، 
لرز، اسپاسم عضلانى، تغییرات فشــار خون یا عوارض شدیدتر است. به 

همین دلیل بیمارانى که داروهاى اعصاب و روان مصرف مى کنند به دنبال 
بروز علائم مشکوك به ویژه بعد از شروع داروى جدید باید پزشک خود را 

مطلع کنند.
پیش از این نیز پزشکان هشــدار داده بودند که برخى از غذاها مى توانند با 
داروها تداخل داشته باشند و بر اثربخشــى آن ها تأثیر بگذارند یا عوارض 
جانبى ایجاد کنند. بســته به وضعیت فرد، ممکن اســت لازم باشد زمان 
مشخصى بین لحظه  غذا خوردن و لحظه  مصرف دارو در نظر گرفته شود. در 
برخى موارد، ممکن است لازم باشد در طول درمان از مصرف برخى غذاها به 
طور کامل اجتناب کنید یا به سادگى میزان مصرف آن را کنترل کنید. آنها 5
دسته مواد غذایى که مى تواند با دارو تداخل داشته باشد را هم بیان کرده اند.
محصولات حاوى کلسیم شامل لبنیات، نوشیدنى هاى گیاهى غنى شده و 
آب میوه ها. کلسیم مى تواند به داروهاى مختلف از جمله آنتى بیوتیک هاى 
خاص و داروهاى پوکى استخوان متصل شود و از جذب آن ها توسط بدن 

جلوگیرى کند. این مسئله مى تواند درمان را کم اثر کند.
ویتامین Kهم یک عنصر ضرورى در فرآیند انعقــاد طبیعى خون (لخته 
شدن) اســت اما داروى وارفارین، ضدانعقاد عملکرد ویتامین K در بدن را 
مختل مى کند. از آن جایى که این ویتامین در غذاها یافت مى شود، افرادى 

که وارفارین مصرف مى کنند باید اطمینان حاصل کنند که به طور ثابت از 
غذاهاى غنى از ویتامینK استفاده مى کنند تا از نوسان بیش از حد ویتامین 
K در خون و افزایش ناگهانى یا کاهــش اثر درمانى آن ها جلوگیرى کنند. 
غذاهایى که سرشار از ویتامین K هستند عبارت اند از سبزیجات سبز برگ 
(کلم، اسفناج، برگ چغندر، جعفرى و غیره)، برخى میوه ها (کیوى، ریواس، 

زغال اخته)، سویا و جگر.
گریپ فروت، لیموترش و پرتقال تلخ، حاوى ماده اى است که توانایى کبد 
را در تجزیه و از بین بردن برخى داروها، به ویژه داروهایى که براى کاهش 
کلسترول، درمان فشارخون بالا یا آریتمى استفاده مى شوند، یا داروهایى 
که روى سیستم ایمنى اثر مى گذارند، کاهش مى دهد. به همین دلیل، مقدار 
دارو در خون مى تواند افزایش یابد و خطر عوارض جانبى را افزایش دهد. از 
آن جایى که اثرات گریپ فروت بر روى کبد مى تواند تا سه روز ادامه داشته 
باشد، احتمالاً باید در طول درمان خود از گریپ فروت به طور کلى اجتناب 

کنید.
نوشیدنى هاى کافئین دار مثل قهوه، نوشیدنى هاى انرژى زا، نوشابه هاى 
گازدار، کولا و... هم مى توانند مى تواند جذب برخى داروها، به ویژه داروهاى 
مورد استفاده براى درمان پوکى استخوان را کاهش دهد.این نوشیدنى ها 
اثر تحریک کننده اى روى معده دارد که مى تواند اثر مشــابه برخى داروها 
را در صورت مصرف همزمــان دچار تداخل کند. برخــى داروها، از جمله 
آنتى بیوتیک ها هــم مى توانند توانایى بدن براى دفــع کافئین را کاهش 
دهند و عوارضى از جمله تپش قلب، لرزش، تعریق بیش از حد را بروز دهند.

برخى از داروهایى که براى درمان فشار خون بالا یا نارسایى قلبى استفاده 
مى شوند، مى توانند باعث افزایش غلظت پتاسیم در بدن شوند. مصرف بیش 
از حد پتاسیم مى تواند منجر به مشکلات قلبى مانند ضربان قلب نامنظم یا 
تپش قلب شود. سایر داروها، از جمله دیورتیک هاى خاص، مى توانند باعث 
کاهش سطح پتاسیم خون شوند. افرادى که از این داروها استفاده مى کنند 
باید توصیه هاى پزشک خود را براى خوردن غذاهاى غنى از پتاسیم مانند 
موز، سبزیجات برگ دار یا پرتقال دنبال کنند. بسته به وضعیت شما، پزشک 
ممکن است از شما بخواهد که مصرف پتاسیم خود را کاهش دهید، آن را در 

همان سطح نگه دارید یا آن را افزایش دهید.
نکته مهم تر این که پزشــکان تاکید مى کنند مصــرف دارو با معده خالى 
مى تواند خطرناك هم باشــد. به عنوان مثال مصــرف آنتى بیوتیک ها یا 
آسپرین در این شرایط ممکن اســت باعث تخریب روده یا مسائل جدى 
مانند زخم معده شود. به علاوه برخى داروها طبق دستور پزشکى باید با غذا 
مصرف شود تا بدن بتواند آن ها را بهتر جذب کند، پس به یاد داشته باشید 

که حتما به این توصیه عمل کنید و آن ها را در هنگام غذا مصرف کنید.

نوشیدن چای باعث کاهش آب بدن می شود؟

حداکثر مصرف روزانه نمک در سنین مختلف

منوی میوه ای برای دیابتی ها

اگر استرس دارید به نوشیدنی شیرین لب نزنید
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آگهى موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتى و اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى

برابر آرا صادره هیاتهاى اول و دوم موضوع قانــون تعیین تکلیف وضعیت ثبتى 
اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى مســتقر در واحد ثبتى نجف آباد تصرفات 
مالکانه و بلامعارض متقاضیان محرز گردیده اســت. لذا مشخصات متقاضیان و 
املاك مورد تقاضا به شــرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهى مى شود. درصورتى که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان 
اعتراضى داشته باشند مى توانند از تاریخ انتشار اولین آگهى به مدت دو ماه اعتراض 
خود را در اداره ثبت اسناد و املاك محل تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مرجع قضایى تقدیم نمایند. راى 
شماره 5820 مورخ 1402/08/29 آقاى حمیدرضا عسکریان زازرانى به شناسنامه 
شماره 1091 کدملى 1290430772 صادره اصفهان فرزند احمدرضا در ششدانگ 
یک باب خانه به مساحت 124/3 متر مربع قسمتى از پلاك شماره 1456 فرعى 
از 391 اصلى واقع در بخش حوزه ثبت ملک اصفهان گواهى شــهود سابقه ثبت 
و ســند در صفحه 395 دفتر 236 به نام خداداد قائدى مى باشد که متقاضى مورد 
ثبت را طى یک فقره قولنامه عادى به تاریخ 1386/08/10 خریدارى نموده است.
تاریخ انتشار نوبت اول:1403/03/30 - تاریخ انتشار نوبت دوم:1403/04/14– م 
الف:1736040 - غلامرضا شیرانى سرپرست واحد ثبتى حوزه ثبت ملک نجف آباد 

از طرف داوود قورئیان نجف آبادى/6343 

آگهى موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتى و اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى

برابر آرا صادره هیاتهاى اول و دوم موضوع قانــون تعیین تکلیف وضعیت ثبتى 

اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى مســتقر در واحد ثبتى نجف آباد تصرفات 
مالکانه و بلامعارض متقاضیان محرز گردیده اســت. لذا مشخصات متقاضیان و 
املاك مورد تقاضا به شــرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهى مى شود. درصورتى که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان 
اعتراضى داشته باشند مى توانند از تاریخ انتشار اولین آگهى به مدت دو ماه اعتراض 
خود را در اداره ثبت اسناد و املاك محل تســلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مرجع قضایى تقدیم نمایند. 
راى شماره 849 و 848 مورخ 1403/02/06 آقاى على حجتى نجف آبادى فرزند 
مصطفى در چهار دانگ مشاع و خانم شــهناز مردانى نجف آبادى فرزند عباس 
در دو دانگ مشــاع از ششــدانگ یک باب خانه به مســاحت 226.13 متر مربع 
قسمتى از پلاك شــماره 2 فرعى از 977 اصلى واقع در قطعه 7 بخش 11 حوزه 
ثبت ملک اصفهان متقاضى مالک رسمى مشــاعى مى باشد. تاریخ انتشار نوبت 
اول:1403/03/30 - تاریخ انتشار نوبت دوم:1403/04/14– م الف:1736247 
- غلامرضا شیرانى سرپرست واحد ثبتى حوزه ثبت ملک نجف آباد از طرف داوود 

قورئیان نجف آبادى/ 6344

آگهى موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتى و اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى

برابر آرا صادره هیاتهاى اول و دوم موضوع قانــون تعیین تکلیف وضعیت ثبتى 
اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى مســتقر در واحد ثبتى نجف آباد تصرفات 
مالکانه و بلامعارض متقاضیان محرز گردیده اســت. لذا مشخصات متقاضیان و 
املاك مورد تقاضا به شــرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهى مى شود. درصورتى که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان 

اعتراضى داشته باشند مى توانند از تاریخ انتشار اولین آگهى به مدت دو ماه اعتراض 
خود را در اداره ثبت اسناد و املاك محل تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مرجع قضایى تقدیم نمایند. راى 
شماره 1591 مورخ 1403/02/31 خانم معصومه فروغى به شناسنامه شماره 541 
کدملى 1817422650 صادره آبادان فرزند غلامحســین در ششدانگ یک باب 
خانه به مساحت 141,80 متر مربع قسمتى از پلاك شماره 1036 فرعى از 790 
اصلى واقع در قطعه 8 بخش 11 حوزه ثبت ملک اصفهان - گواهى شهود بوسیله 
قولنامه عادى مع الواسطه از طرف خسرو حسن پور به متقاضى واگذار شده که در 
صفحه 3 الى 9 دفتر 78 پلاك 790 قطعه 8 بنام منصور امیر نیرومند قبل از تفکیک 
سابقه ثبت و سند داشته است.تاریخ انتشار نوبت اول:1403/03/30 - تاریخ انتشار 
نوبت دوم:1403/04/14– م الف:1737046 - غلامرضا شیرانى سرپرست واحد 

ثبتى حوزه ثبت ملک نجف آباد از طرف داوود قورئیان نجف آبادى/ 6345

آگهى موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتى و اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى

برابر آرا صادره هیاتهاى اول و دوم موضوع قانــون تعیین تکلیف وضعیت ثبتى 
اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى مســتقر در واحد ثبتى نجف آباد تصرفات 
مالکانه و بلامعارض متقاضیان محرز گردیده اســت. لذا مشخصات متقاضیان و 
املاك مورد تقاضا به شــرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهى مى شود. درصورتى که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان 
اعتراضى داشته باشند مى توانند از تاریخ انتشار اولین آگهى به مدت دو ماه اعتراض 
خود را در اداره ثبت اسناد و املاك محل تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مرجع قضایى تقدیم نمایند. راى 

شماره 7338 مورخ 1402/10/11آقاى فرزاد ابوطالبى نجف آبادى فرزند حسنعلى 
در ششدانگ یک باب مغازه به مساحت 44.87 متر مربع قسمتى از پلاك شماره 
1577 اصلى واقع در قطعه 1 بخش 11 حوزه ثبت ملک اصفهان - متقاضى مالک 
رسمى مشاعى مى باشد. تاریخ انتشار نوبت اول:1403/03/30 - تاریخ انتشار نوبت 
دوم:1403/04/14– م الف:1736102 - غلامرضا شیرانى سرپرست واحد ثبتى 

حوزه ثبت ملک نجف آباد از طرف داوود قورئیان نجف آبادى/ 6346

آگهى موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتى و اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى

برابر آرا صادره هیاتهاى اول و دوم موضوع قانــون تعیین تکلیف وضعیت ثبتى 
اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى مســتقر در واحد ثبتى نجف آباد تصرفات 
مالکانه و بلامعارض متقاضیان محرز گردیده اســت. لذا مشخصات متقاضیان و 
املاك مورد تقاضا به شــرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهى مى شود. درصورتى که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان 
اعتراضى داشته باشند مى توانند از تاریخ انتشار اولین آگهى به مدت دو ماه اعتراض 
خود را در اداره ثبت اسناد و املاك محل تســلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مرجع قضایى تقدیم نمایند. 
راى شماره 8950 مورخ 1402/12/09 آقاى حسین افشارى فرزند غلامرضا در 
ششدانگ یک باب مغازه به مســاحت 81.75 متر مربع قسمتى از پلاك شماره 
536 اصلى واقع در قطعه 5 بخش 11 حوزه ثبت ملک اصفهان - متقاضى مالک 
رسمى مشاعى مى باشد.تاریخ انتشار نوبت اول:1403/03/30 - تاریخ انتشار نوبت 
دوم:1403/04/14– م الف:1731625 - غلامرضا شیرانى سرپرست واحد ثبتى 

حوزه ثبت ملک نجف آباد از طرف داوود قورئیان نجف آبادى/ 6347

مدیرکل مدیریت بحران استاندارى اصفهان گفت: آزادسازى 
بیش از 100 ویلا و اماکن احداث شده در حریم رودخانه هاى 
اصفهان اجرایى شده اســت.منصور شیشه فروش گفت: با 
توجه به مسؤولیت شــرکت آب منطقه اى در ساماندهى و 
لایروبى رودخانه ها اقدامات لازم در تکمیل مطالعات مرحله 
دوم ساماندهى رودخانه هاى اولویت دار و اجراى طرح هاى 
ساماندهى در بازه هاى خطرپذیر مطالعه شده در استان، اجرا 
و پیگیرى لازم در تامین منابع اعتبــارى مورد نیاز از وزارت 
نیرو بعمل آید و در راستاى شناسایى و آزادسازى تصرفات 
صورت گرفته در حریــم رودخانه ها بــا افزایش تیم هاى 
گشت و نظارت برنامه ریزى شــود.وى ادامه داد: با توجه به 

پیش بینى وقوع مخاطرات جوى ناشى از بارش هاى رگبارى 
و سیلاب هاى محلى و فصلى و به منظور پیشگیرى از بروز 
خسارات بر ضرورت اقدام در اصلاح پل هاى فاقد توان آب 
گذرى در محورهاى جاده اى و شــهرها، تخلیه رســوب و 
نخاله از دهانه پل ها و مســیرها، رعایت حدود حریم و بستر 
رودخانه ها و مسیل ها و آزادسازى تصرفات و تکمیل و اجراى 
طرح هاى جمع آورى و هدایت آب هاى سطحى در شهرها 
توسط شهردارى ها تاکید شد.شیشــه فروش تصریح کرد: 
در سال 1402 با اعتبارى بالغ بر 50 میلیارد تومان عملیات 
دیواره ســازى 5 کیلومتر از مســیر رودخانه هاى پر خطر، 

لایروبى 60 کیلومتر رودخانه انجام شده است.

با نزدیک شدن به زمان برگزارى چهاردهمین دوره انتخابات 
ریاست جمهورى تنور تبلیغات انتخابات ریاست جمهورى 
در استان اصفهان گرم تر شده است. هر 6 نامزد این دوره از 
انتخابات روساى ستادهاى خود در استان اصفهان را معرفى 
کرده اند.بر این اســاس عباس رضایى به عنوان رئیس ستاد 
پزشــکیان، فضل االله سبحانى رئیس ســتاد پورمحمدى، 
حسن مرادى رئیس ستاد جلیلى، على صالحى رئیس ستاد 
زاکانى، مهدى محمدى رئیس ســتاد قاضى زاده هاشمى و 
محمدعلى مهره کش رئیس ســتاد قالیباف معرفى شده اند.
همچنین ستادهاى انتخاباتى مسعود پزشکیان، سعید جلیلى 
و محمدباقر قالیباف در شهر اصفهان راه اندازى شده است. 

شهردارى اصفهان هم مکان هایى را براى تبلیغات نامزدها 
در معابر و خیابان هاى این کلان شــهردر نظر گرفته است تا 
ستادها و طرفداران نامزدها پوسترهاى نامزد خود را در این 
محل ها نصب کنند.برخى از نامزدهــاى چهاردهمین دوره 
انتخابات ریاست جمهورى در ســایر شهرهاى استان هم با 
دایر کردن ستاد انتخاباتى فعالیت تبلیغاتى خود را آغاز کرده اند.
مسعود پزشکیان هم قرار است امروز چهارشنبه 30 خردادماه 
به اصفهان سفر کند. همچنین بنا به اعلام ستاد سعید جلیلى 
این نامزد ریاست جمهورى هم قرار است روز شنبه دوم تیرماه 
به اصفهان سفر کند. دانشگاه هاى اصفهان و علوم پزشکى 

اصفهان هم میزبان نشست هاى انتخاباتى است.

آزادسازى 100 ویلا در حریم 
رودخانه هاى اصفهان

نامزدهاى انتخاباتى
 به اصفهان مى آیند 

رشد کشتار دام 
در روز عید قربان

کشتار دام قربانى در روز عید سعید قربان در قربانگاه ها 
و کشتارگاه هاى استان اصفهان رشد 30 درصدى را به 
همراه داشـته اسـت. مدیرکل کمیته امداد امام خمینى 
(ره) اسـتان پیش بینى کرد در این روز بیـش از 50 تن 
گوشـت قربانى دام گوسـفند، گاو وشـتر بیـن 40 هزار 
خانوار زیر پوشش این نهاد توزیع شود. کریم زارع سهم 
هر خانوار نیازمند را در اسـتان یک کیلوگرم برشـمردو 
افزود: 340 پایگاه به منظور جمع آورى گوشت قربانى 

براى نیازمندان استان راه اندازى شده است.

اصفهان حائز رتبه برتر کشور شد
معاونـت گردشـگرى اداره کل میـراث فرهنگـى، 
گردشـگرى و صنایع  دسـتى اصفهان گفـت: بازاریابى 
و تبلیغـات گردشـگرى اسـتان در ارزیابى هـاى سـال 
1402 وزارتخانـه مربوطـه، رتبه برتر کشـور را بدسـت 
آورد. علیرضـا حبیبى افـزود: بر اسـاس ارزیابى و پایش 
فعالیت هـاى بازاریابـى گردشـگرى اداره کل میـراث 
فرهنگـى 31 اسـتان کشـور، اصفهـان توانسـت بـه 
جایگاه بسـیار خوبى برسـد. وى ادامه داد: ارزیابى هاى 
استانى بر اساس هشـت شـاخص اصلى و 25 شاخص 
فرعى انجام شـد. حبیبى گفت: کسـب این رتبه حاصل 
برنامه ریزى افزایش ورود گردشگران خارجى، ارزآورى، 
سـرمایه گذارى، اشـتغالزایى، توسـعه روابـط بین الملل 

همراه با دیپلماسى گردشگرى و ...  بوده است.

خبر

پدیده سقوط درختان کهنسال و قطع آن ها در گذرها 
و معابر شهرى از حوادثى است که علاوه بر خطراتى 
که براى شــهر و شــهروندان به همراه دارد، حس 
ناخوشایندى را براى همه ایجاد خواهد کرد، از این رو 
مسئولان شهرى به دنبال شناســایى و کدگذارى 

اینگونه درختان و رفع مشکل آن ها هستند.
طى روزهاى گذشته شــاهد حادثه سقوط چندین 
درخت در معابر و خیابان هاى شهر اصفهان بودیم 
و حالا سیدامیر سامع، نایب رئیس شوراى اسلامى 
شــهر اصفهان درباره حادثه سقوط درختان شهر و 
قطع آن ها اظهار مى کند: در کمیســیون ماده 7 که 
مربوط به این موضوع است، این مسئله با حساسیت 

بالایى دنبال مى شود.
وى تصریح مى کند: براى قطع درختان خطرآفرین 
شهر کمیته فنى و علمى ایجاد شده است که وضعیت 
آن ها در این کمیته رصد و در صورتى که مشکلاتى 
همچون پوسیدگى یا آفت زدگى براى درختان ایجاد 

شده باشد، مشخص خواهد شد.
سامع با بیان اینکه پس از رصد و کارشناسى درختان 
آســیب دیده و طى انجام مراحل قانونى، ســازمان 
پارك ها باید نسبت به قطع این درختان که ممکن 
است، موجب خسارت شوند، اقدام کند، خاطرنشان 
مى کند: مردم باید از عملیات و فرایند قطع درختان از 
سوى سازمان پارك ها در شهر مطلع باشند، البته در 
این راستا به سازمان پارك ها و فضاى سبز شهردارى 
اصفهان تذکر داده شــده اســت که اطلاع رسانى 
هم زمان به مردم انجام شود تا شهروندان بدانند که 

قطع درخت با هماهنگى و مجوز انجام مى شــود و 
دلیل آن ایمنى مردم شهر است.

مجتبى حق شــناس، مدیرعامل سازمان پارك ها و 
فضاى سبز شهردارى اصفهان هم با اشاره به وزش 
باد طى روزهاى گذشته و سقوط تعدادى از درختان 
در سطح شــهر اظهار مى کند: تاکنون بیش از 100 
درخت در 12 منطقه شهردارى این کلانشهر بر اثر 
وزش باد سقوط کرده است که پس از آن قطع شدند.

وى با بیان اینکه سقوط درختان موجب بسته شدن 

معابر یا خسارت به خودروها مى شــود، مى افزاید: 
اکیپ هاى سازمان پارك ها براى رفع این مشکل در 
حال آماده باش هستند و در صورت بروز حادثه در این 

زمینه به سرعت اقدام مى کنند.
مدیرعامل سازمان پارك ها و فضاى سبز شهردارى 
اصفهان با بیان اینکه فشــار وارد شــده به درخت، 
سنگینى تاج درختان، سن بهره بردارى، خشکسالى 
و باد از جمله دلایل ســقوط درختان است، تصریح 
مى کند: تاکنون حدود 73 دســتک درخت سقوط 

کرده که به طور عمده روى خودروهاى پارك شده 
کنار خیابان و یــک مورد نیز خســارت جرحى به 

شهروندان بوده است.
حق شــناس ادامه مى دهد: روزانه در سطح شهر در 
حال شناسایى درختان آسیب دیده هستیم و پس از 
طى مراحل قانونى نسبت به پاك سازى این درختان 

خطرساز و آلوده به بیمارى و آفت ها اقدام مى کنیم.
وى با اشاره به اینکه مراحل قطع یک درخت پیچیده 
است و پس از ســیر مراحل قانونى انجام مى شود، 
مى گوید: درختان آســیب دیده شناسایى، بررسى، 
عکس بردارى و مستندسازى و در صورتى که درختى 
آلوده باشــد، با ایجاد کمیســیون هایى در سازمان 
پارك ها فرم هاى مربوطه مطرح مى شود که مشتمل 
بر افراد مختلفى از جمله قضات دادگسترى است و 
پس از تأیید آن بر اســاس بندهاى موجود مبنى بر 
ایجاد مشکل یا خطرآفرین بودن براى شهروندان 
دستور قطع درخت صادر مى شود و سازمان آن را به 

مناطق ابلاغ مى کند.
مدیرعامل سازمان پارك ها و فضاى سبز شهردارى 
اصفهان با تاکید بر اینکه بسیارى از درختان به ظاهر 
سبز، اما از درون داراى مشکلاتى همچون وضعیت 
چوب پنبه اى هستند و باید قطع شوند، خاطرنشان 
کرد: در حــال حاضر طراحى و نصــب پلاکارد در 
پارك هاى سطح شــهر که مربوط به درختان کهن 
و خطرآفرین بوده، انجام شــده است تا شهروندان 
در مواقع طوفانى از تردد یــا پارك خودرو زیر آن ها 

خوددارى کنند.

تشریفات قطع کردن درختان مشکل آفرین
مدیر کل مدیریت بحران استاندارى اصفهان گفت: وزش تندباد 
فصلى موجب خیزش کانون هاى گرد و غبار از دشت سجزى، 
کانون هاى بیابانى شرق اصفهان، تالاب گاوخونى، اراضى رها 
شده و بســتر خشــک زاینده رود و افزایش چشمگیر شاخص 

آلایندگى هوا شد.
شاخص لحظه اى کیفى هواى کلانشهر اصفهان روز دوشنبه با 
افزایش غلظت آلاینده ها و گرد و غبار در وضعیت بسیار ناسالم 

و خطرناك قرار گرفت.
استاندارى اصفهان به نقل از منصور شیشه فروش اعلام کرد: 
با نفوذ توده گــرد و خاك به مناطق مرکزى اســتان، افزایش 
چشمگیر شاخص آلایندگى در حد ناسالم براى عموم، گزارش 

و ذرات گرد و غبار موجب کاهش میدان دید شد.
شیشه فروش با اشاره به تشکیل جلسه کمیته اضطرار شرایط 
گرد و غبار، خاطرنشــان کرد: در این جلســه بر ممنوعیت هر 
گونه اقدامى که به افزایش آلودگى و گرد و خاك منجر شــود 
از جمله آتش زدن ضایعات و بقایاى گیاهى در مزارع، عملیات 
خاکبــردارى و عمرانى، فعالیت معادن گــچ و خاك و مصالح 

تاکید شد.
شیشــه فروش گفت:همچنین کاهش فعالیت صنایع آلاینده 
شناسایى شده در محدوده توسط اداره محیط زیست، استقرار و 
تقویت تیم هاى پیش بیمارستانى و بهداشت در مکان هاى پر 

جمعیت و کاهش تردد خودروها مورد تاکید قرار گرفت.
وى با تاکید بر لزوم رعایت موارد ایمنى بهداشــتى و پرهیز از 
سفرهاى غیر ضرور درون شهرى، خاطرنشان کرد: لازم است با 
توجه به شدت آثار خشکسالى و افزایش کانون هاى جدید گرد و 
غبار، اعتبارات ملى توسط سازمان منابع طبیعى و برنامه و بودجه 
جهت تداوم کنترل کانون هاى فرسایش بادى استان در یک 

میلیون هکتار اولویت دار اختصاص پیدا کند.

خیزش غبار و افزایش چشمگیر 
آلودگى هواى اصفهان

آگهى تغییرات
شرکت سهامى خاص پویا عمران شــاهین به شناسه ملى 14012806099 و شماره ثبت 75712 به استناد صورتجلســه مجمع عمومى عادى سالیانه مورخ 
1403/03/06 تصمیمات ذیل اتخاذ شد: آقاى غلامعباس تقوى دهاقانى به شماره ملى 1817923277 به سمت رئیس هیئت مدیره، آقاى سیاوش سرائى به 
شماره ملى 5110694265 به سمت نایب رئیس هیئت مدیره و آقاى عباس رحیمیان عطاآبادى به شــماره ملى 5120038220 به سمت مدیرعامل تا تاریخ 
1405/03/06 انتخاب گردیدند. کلیه اوراق و اسناد مالى و تعهدات شرکت با امضاى مدیرعامل منفردا و با مهر شرکت معتبر مى باشد. خانم مریم عسگرى راد به 
شماره ملى 1270262130 به سمت بازرس اصلى و خانم زهره حسین زاده نیسیانى به شماره ملى 1290959961 به سمت بازرس على البدل تا پایان سال مالى 

انتخاب گردیدند. اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجارى اصفهان (1732728) / 6337

آگهى تغییرات
موسسه غیر تجارى ارد سامان سپاهان به شناســه ملى 10260647590 و به شماره ثبت 3201 به استناد صورتجلســه مجمع عمومى فوق العاده مورخ 1403/02/26 ونامه ى 
1445/706/120/10/14 مورخ 1403/02/27 پلیس پیشگیرى ف . ا . استان اصفهان تصمیمات ذیل اتخاذ شــد: مدت فعالیت موسسه از تاریخ صورتجلسه براى دو سال دیگر 
تمدید گردید . شعبانعلى نصیرى ونهرى به کدملى 1111372969 با پرداخت مبلغ 000 000 700 1ریال به صندوق موسسه ، احمد عبدى به شماره ملى 1280891513 با پرداخت 
مبلغ 000 000 635 2 ریال به صندوق موسسه ، میترا گیاهى به شماره ملى 1285829646 با پرداخت مبلغ 000 000 165 4 ریال به صندوق موسسه سهم الشرکه خود را افزایش 
دادند. و سرمایه موسسه از مبلغ 000 000 500 1 ریال به مبلغ 000 000 000 10 ریال افزایش یافت و ماده 4اساسنامه اصلاح گردید. لیست شرکاء ومیزان سهم الشرکه هریک 
: احمدعبدى به کدملى 1280891513 دارنده 000 / 000 / 100 / 3 ریال سهم الشرکه ، شــعبانعلى نصیرى ونهرى به کدملى 1111372969 دارنده 000 / 000 / 000 / 2 ریال 
سهم الشرکه ، میترا گیاهى به کدملى 1285829646 دارنده 000 / 000 / 900 / 4 ریال سهم الشرکه . اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات 

غیرتجارى اصفهان (1733206) / 6338

آگهى تغییرات
موسسه غیر تجارى ارد سامان سپاهان به شناسه ملى 10260647590 و به شماره ثبت 3201 به استناد صورتجلسه مجمع عمومى عادى مورخ 
1403/02/26 ونامه ى 1445/706/120/10/14 مورخ 1403/02/27 پلیس پیشگیرى ف . ا . استان اصفهان تصمیمات ذیل اتخاذ شد: - شعبانعلى 
نصیرى ونهرى به شماره ملى 1111372969 به سمت رئیس هیئت مدیره احمد عبدى به شماره ملى 1280891513 به سمت مدیرعامل میترا گیاهى 
به شماره ملى 1285829646 به سمت نایب رئیس هیئت مدیره تا تاریخ 1405/02/26 انتخاب گردیدند. -کلیه اوراق واسناد مالى و تعهدآور و اوراق 
و اسناد عادى و ادارى موسسه با امضا مدیرعامل و رئیس هیأت مدیره و در غیاب رئیس با امضاء نایب رئیس هیأت مدیره و با مهر موسسه معتبر است. 

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجارى اصفهان (1733211) / 6349

آگهى تغییرات
شرکت سهامى خاص آریانا گستر اسپادانا به شناسه ملى 10260381708 و شماره ثبت 17246 به استناد صورتجلسه مجمع عمومى عادى به طور فوق العاده 
مورخ 1402/12/15 تصمیمات ذیل اتخاذ شد: آقاى حمید رضا ابوطالبى به شماره ملى 0569913640، آقاى رضا حاجى احمدى به شماره ملى 1288136625 و 
آقاى منصور قاسم آقائى به شماره ملى 1291153608 به سمت اعضاى اصلى هیئت مدیره تا تاریخ 1404/12/15 انتخاب گردیدند. موسسه حسابرسى آذرین 
حساب حسابداران رسمى به شناسه ملى 10100602370 به سمت بازرس اصلى و آقاى مسعود ابراهیمى به شماره ملى 0569901731 به سمت بازرس على 
البدل تا پایان سال مالى انتخاب گردیدند. روزنامه کثیرالانتشار نصف جهان جهت نشر آگهى هاى شرکت تعیین گردید. اداره کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان 

اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجارى اصفهان (1733609)  / 6350

تاسیس شرکت
تاسیس شرکت سهامى خاص آتى منش همگام درتاریخ 1403/03/17 به شماره ثبت 77288 به شناسه ملى 14013421036 ثبت 
و امضا ذیل دفاترتکمیل گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهى میگردد. موضوع فعالیت :خرید و فروش تهیه و توزیع 
و صادرات و واردات کلیه کالاهاى مجاز بازرگانى درصورت لزوم پس از اخذ مجوزهاى لازم از مراجع ذیربط مدت فعالیت : از تاریخ ثبت 
به مدت نامحدود مرکز اصلى : استان اصفهان، شهرستان اصفهان، بخش مرکزى، شهر اصفهان، حسین آباد، کوچه شهید بیژن فتوحى 
26[32]، خیابان محتشم کاشانى، پلاك 34، مجتمع پردیس جنوبى، طبقه 3، واحد غربى کدپستى 8175971961 سرمایه شخصیت 
حقوقى عبارت است از مبلغ 500,000,000 ریال نقدى منقسم به 1000 سهم 500000 ریالى تعداد 1000 سهم آن با نام عادى مبلغ 
175000000 ریال توسط موسسین طى گواهى بانکى شماره 1361126 مورخ 1403/03/08 نزد بانک رفاه کارگران شعبه توحید 
اصفهان با کد 1301361 پرداخت گردیده است والباقى در تعهد صاحبان سهام مى باشد اعضا هیئت مدیره خانم فاطمه مهدى زاده 
به شماره ملى 1100111980 به سمت رئیس هیئت مدیره به مدت 2 ســال و به سمت مدیرعامل به مدت 2 سال خانم سمیه مرادى 
قهدریجانى به شماره ملى 1110096208 به سمت نایب رئیس هیئت مدیره به مدت 2 سال خانم زهره رستگار رامشه به شماره ملى 
1288204671 به سمت عضو اصلى هیئت مدیره به مدت 2 سال دارندگان حق امضا : کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور شرکت از قبیل 
چک ، سفته ، بروات ، قراردادها عقود اسلامى و همچنین کلیه نامه هاى عادى و ادارى باامضاء رئیس هیات مدیره همراه با مهر شرکت 
معتبر مى باشد اختیارات مدیر عامل : طبق اساسنامه بازرسان آقاى امیر رفیعیان کوپائى به شماره ملى 1290642079 به سمت بازرس 
على البدل به مدت 1 سال خانم مینا صادقى به شماره ملى 1292657601 به سمت بازرس اصلى به مدت 1 سال روزنامه کثیر الانتشار 
نصف جهان جهت درج آگهى هاى شرکت تعیین گردید. ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمى باشد. اداره 

کل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجارى اصفهان (1734222)  / 6351

آگهى تغییرات
شرکت سهامى خاص بهین نفت اطلس 
به شناســه ملى 14011763866 و 
به شــماره ثبت 72897 به اســتناد 
صورتجلســه مجمع عمومــى عادى 
بطور فوق العاده مورخ 1402/12/24 
تصمیمات ذیل اتخاذ شــد آقاى محمد 
فنائى به شــماره ملى 1142093093 
به ســمت بازرس اصلى تا پایان سال 
مالى و آقاى اکبر مؤید به شــماره ملى 
6209655750 بــه ســمت بازرس 
على البدل تا پایان ســال مالى انتخاب 
گردیدند.ترازنامه و حســاب ســود 
و زیان شــرکت منتهى به سال 1401 
مورد تصویب قرار گرفت. اداره کل ثبت 
اسناد و املاك اســتان اصفهان اداره 
ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجارى 

اصفهان (1734244)  / 6352



ورزشورزش 074892 سال بیست و یکمچهارشنبه  30 خرداد ماه  1403

یکى از مهم ترین سوالات هواداران سپاهان و اهالى فوتبال این 
است که چه کسى شماره یک طلایى پوشان و نارنجى پوشان 

خواهد بود.
مصاف ســپاهان و گل گهر در حالى برگزار شــد که نیما 
میرزازاد به مانند ســه دیدار قبلى جام حذفى برابر شمس 
آذر، استقلال ملاثانى و ملوان بندرانزلى در ترکیب اصلى 
طلایى پوشان اصفهانى وارد زمین شد و پیام نیازمند که 
چند روز قبل تر در هنگ کنگ جلوتر از علیرضا بیرانوند در 
پیروزى تیم ملى در ترکیب اصلى قرار داشت، روى نیمکت 
نشست. در اردوى مس رفسنجان هم ماجرا به دلیل دیگرى 

با تغییر در سنگربان شماره یک این تیم مقابل آلومینیوم در 
اراك همراه شد و داود نوشــى صوفیانى به دلیل محرومیت 

حامد لک در ترکیب اصلى قرار گرفت.
در اصفهان نیما میرزازاد روى گل اول گل گهر اشــتباه کرد 

ولى در مس رفسنجان داود نوشى صوفیانى در اراك نجات 
دهنده تیمش لقب گرفت و موفق شد با مهار دو ضربه پنالتى 

تیمش را به فینال برساند.
در این شرایط حالا دو ســوال در اردوى مس و سپاهان وجود 
دارد؛ اول اینکه آیا ژوزه مورایس در بازى فینال هم بار دیگر 
به نیما میرزازاد فرصت مى دهد یــا پیام نیازمند براى اولین 
مرتبه در یک مسابقه جام حذفى این فصل در ترکیب قرار 

خواهد گرفت؟ 
از سوى دیگر باید دید محرم نویدکیا که پیش تر تاکید کرده 
بود علاقه اى به استفاده از سیســتم چرخشى در دروازه 
ندارد، آیا بار دیگر حامد لک را به ترکیب بازمى گرداند یا 
مزد درخشش داود نوشى صوفیانى را با وارد کردن او به 

ترکیب اصلى دیدار برابر فینال خواهد داد؟ 
این دو ســوال بزرگ پیرامون ترکیب اصلى سپاهان و 
مس در جام حذفى اســت که باید دید در نهایت جمع 
بندى مورایس و نویدکیا درباره این دو موضوع مهم 

چگونه خواهد بود.

هادى محمدى با وجود محرومیت در تمرینات طلایى 
پوشان اصفهانى شرکت دارد. 

ستاره غیرمنتظره سپاهان در مصاف با گل گهر در نیمه 
نهایى جام حذفى هادى محمدى بود که گل اول و دوم 
تیمش را وارد دروازه محمدرضا اخبارى کرد تا گل دقایق 

ابتدایى ابوالفضل رزاق پور را جبران کرده باشد.
پیش از گل دوم اما هادى محمدى در دقیقه 55 با کارت 
زرد داور جریمه شــد تا با توجه بــه کارت زردى که در 
مصاف با اســتقلال ملاثانى در اهواز گرفته بود، دیدار 

فینال را از دست بدهد.
این کارت زرد یعنى هادى محمدى دیگر فرصتى براى 
حضور در ترکیب سپاهان در این فصل ندارد و در بازى 

فینال باید از روى سکوها کار را دنبال کند. 
با این حال هادى محمــدى در آخرین تصاویرى که از 
تمرین سپاهان منتشر شده در کنار سایر بازیکنان دیده 
مى شــود و او هم به مانند محمد دانشــگر که مصدوم 
بود ولى اردوى تیم را ترك نکرد، قرار اســت تا آخرین 
لحظه از ایــن فصل فشــرده و ماراتن گونــه در کنار 

هم تیمى هایش باشد.

لیســت خروجى تیم فوتبال تراکتور تبریز براى شروع 
فصل نقل و انتقالات مشخص شد.

به غیر از ارسلان مطهرى، مهدى عبدى و میلوش دلتیچ 
که به صورت قطعى از این تیم جدا شدند، صفا هادى و 
سید محمد حسینى نیز قصد جدایى از این تیم را دارند 
و به احتمال زیاد ایــن 2 بازیکن فصل آینده در تراکتور 

حضور نخواهند داشت.
به غیر از این بازیکنان گوستاوو واگنین، عارف اقاسى، 
محمد نادرى، مهدى شیرى، مهدى هاشم نژاد، سجاد 
آشورى و سیامک نعمتى دیگر بازیکنان تراکتور خواهند 
بود که یا خود آن ها درخواست جدایى داده اند یا باشگاه 
به آن ها اعلام کرده که در لیســت این تیم براى فصل 

جدید حضور ندارند. 
با این تفاسیر به نظر مى رسد تراکتور خانه تکانى اساسى 
براى فصل جدید انجام مى دهد و قصد دارد همانند سایر 
فصل هاى گذشته فعالیت زیادى در فصل نقل وانتقالات 

داشته باشد.

۲ سوال بزرگ 
در اردوی مس و سپاهان

رسانه هاى یونان از موافقت آ ا ك با فروش اسکیل پونس به هوتسون دینامو در لیگ MLS  خبر دادند و 
بعد از نهایى شدن این انتقال، آ ا ك به دنبال جذب بازیکن خواهد بود اما جایگاه احساس حاج صفى دست 
نخورده باقى خواهد ماند. سایت ”ekirikas“ نوشــت که با توصیه آلمیدا، مربى آ ا ك، حاج صفى فصل 
بعد نیز خواهد ماند و باشگاه به صورت یک طرفه بند تمدید او را فعال خواهد کرد. مربى او را بازیکنى چند 
پسته مى داند که مى تواند بسیار به کمک تیم بیاید. به این ترتیب کاپیتان تیم ملى کشورمان پنجمین 
فصل حضورش در آ ا ك را تجربه خواهد کرد. در این مدت او 93 بازى انجام داده، سه گل زده و هشت 

پاس گل نیز داده است. 

تیم ملى والیبال ایران از امروز در چارچوب هفته سوم لیگ ملت هاى والیبال به ترتیب به مصاف تیم هاى 
آمریکا، هلند، فرانسه و آلمان خواهد رفت تا پس از انجام این دیدارها تورنمنت را به پایان برساند. پیمان 
اکبرى که در حال حاضر عنوان سرمربى تیم والیبال ایران را یدك مى کشــد، اگرچه در زمان دستیارى 
ایگور کولاکوویچ طعم پیروزى در این مسابقات را چشیده، اما مى خواهد این بار به عنوان نفر اول را این 
حس را تجربه کند. این بهترین فرصت براى اکبرى است تا هم سرانجام اولین برد خود با تیم ملى والیبال 
بزرگسالان ایران را در لیگ ملت ها به عنوان سرمربى به دست بیاورد و هم طلسم عدم پیروزى تیم ایران 

در این فصل را بشکند و از یک رکورد منفى جلوگیرى کند. 

حاج صفی در یونان ماندگار شد برق VNL در چشمان سرمربی جدید تیم ملی

مدیرعامل تیم فوتبال سپاهان در بخش پایانى صحبت هایش 
با برنامه فوتبال برتر به یک سوال چالش برانگیز پاسخ داد.

میثاقى از آذربایجانى پرسید که بازیکن مورد علاقه خود را 
در خارج از ایران و همین طور ایران بگوید که او پاسخ جالب 

توجهى به این سوال داشت.
مدیرعامل سپاهان از مهدى ترابى به عنوان بازیکن 
مورد علاقه خود در فوتبال ایران نام برد و این در 
حالى است که ستاره هاى شاخصى در ترکیب 
طلایى پوشان اصفهانى به میدان مى روند و 
البته بازیکن خارجى مورد علاقه مدیرعامل 

سپاهان کریستیانو رونالدو بود.
این صحبت ها و علاقه مدیرعامل سپاهان 
به مهدى ترابى در حالى مطرح مى شــود 
که این بازیکن ملى پوش قــراردادش با 
سرخپوشان به پایان رســیده و به دلیل 
مسائل مالى مشکلاتى براى تمدید قرارداد 

او وجود دارد. 
سپاهان طى دو ســه سال اخیر موفق به 
جذب چندین ستاره شاخص از استقلال و 
پرسپولیس شده و حالا این صحبت هاى 
مدیرعامل ســپاهان شــاید تلاشــى 
براى جذب یکى دیگر از ســتاره هاى 

پرسپولیس باشد.

اعضاى هیئت مدیره باشگاه ذوب آهن براى تمدید قرارداد محمد ربیعى اقدام کرده اند.
ذوب آهن لیگ بیست و سوم را با سرمربیگرى محمد ربیعى پشت سر گذاشت 

و در نهایت موفق شد با کسب عنوان پنجمى عملکرد خوبى از خود به 
جا بگذارد. سبزپوشان اصفهانى حالا باید براى نیمکت خود در فصل 
آینده تصمیم بگیرند و در این راستا انتخاب اول خود را محمد ربیعى 

قرار داده اند.
قرارداد محمد ربیعى با ذوب آهن به پایان رسیده اما اعضاى هیئت 
مدیره این باشگاه درصدد تمدید قرارداد هستند و در این راستا به این 

سرمربى براى برگزارى جلسه پیغام داده اند.
مرتضى موســوى زنــوز رییس هیئت مدیره باشــگاه 
ذوب آهن هم در این خصوص اعلام کرده که تصمیم 

هیئت مدیره باشــگاه روى ادامه همکارى با ربیعى 
است و در این باره با او نشستى را خواهند داشت.

این در حالى اســت که محمد ربیعى فعلا 
پاسخى به مســئولان ذوب آهن براى 

تمدید قرارداد ارائه نکرده است؛ او در 
روزهاى آینده تصمیم خود را براى 
آینده خواهد گرفــت اما احتمالا 
به زودى جلسه اى را با مسئولان 

ذوب آهن براى تمدید قرارداد خواهد داشت.

لیست خروجى تیم فوتبال تراکتور تبریز براى شروع فصل نقل و انتقالات مشخص شد.
به غیر از ارسلان مطهرى، مهدى عبدى و میلوش دلتیچ که به صورت قطعى از این تیم جدا شدند، صفا هادى 
و سید محمد حسینى نیز قصد جدایى از این تیم را دارند و به احتمال زیاد این 2 بازیکن فصل آینده در تراکتور 
حضور نخواهند داشت.به غیر از این بازیکنان گوستاوو واگنین، عارف اقاسى، محمد نادرى، مهدى شیرى، 
مهدى هاشم نژاد، سجاد آشورى و سیامک نعمتى دیگر بازیکنان تراکتور خواهند بود که یا خود آن ها درخواست 

جدایى داده اند یا باشگاه به آن ها اعلام کرده که در لیست این تیم براى فصل جدید حضور ندارند.
با این تفاسیر به نظر مى رسد تراکتور خانه تکانى اساسى براى فصل جدید انجام مى دهد و قصد دارد همانند سایر 

فصل هاى گذشته فعالیت زیادى در فصل نقل وانتقالات داشته باشد.

بازیکن مورد علاقه 

مدیرعامل سپاهان لو رفت!

درخواست ذوب آهن

 برای تمدید قرارداد ربیعی

خانه تکانی اساسی تی تی ها

خیبر فقط در لرستان و با حضور هواداران میزبانی می کند

بازیکن محروم از
 اردوی سپاهان نرفت! 

خانه تکانی 
اساسی تی تی ها

شکایت مس رفسنجان از زمین و زمان!
خبرهاى ضد و نقیض پیرامون پرونده تخلفات رخ داده در باشگاه مس رفسنجان طى سال هاى گذشته باعث 
شده تا در روزهاى قبل یک شایعه مهم درباره این تیم پیش بیاید. شایعه اى که حکایت از سقوط مس رفسنجان 
بابت تخلفات گذشته دارد و باعث نگرانى بســیارى از اهالى فوتبال شده است. در چنین شرایطى باشگاه مس 
رفسنجان که روز 31 خرداد ماه باید در فینال حذفى به مصاف ســپاهان اصفهان برود، طى بیانیه اى شایعات 
مطرح شده درباره ســقوط این تیم به دســته پایین تر را تکذیب و اعلام کرد از اتهام زنندگان در این خصوص 

شکایت مى کند.

مسی عاشق کباب و تابستان است!
ستاره تیم ملى فوتبال آرژانتین درباره غذاها و دسرهایى سخن به میان آورد که عاشق آن هاست. لیونل مسى درباره 
غذاهاى مورد علاقه خود گفت: من جزو کسانى نیستم که غذاهاى زیادى را امتحان کنم. من انسانى سنتى هستم 
با این حال عاشق خامه کاتالونى هستم. به کباب علاقه زیادى دارم با این حال شیرینى جات را هم دوست دارم. 
خوردن بستنى بعد از کباب لذت بخش است. او درباره این سوال که سرما را بیش تر دوست دارد یا گرما؛ این گونه 
پاسخ داد: در سرما مزاجم تغییر مى کند و به همین خاطر عاشق تابستان هستم. مسى گفت: من وقتى در جمع 

صحبت مى کنم احساس خجالت مى کنم. 

فینال جام حذفی با VAR در ورزشگاه آزادی 
فینال جام حذفى با کمک داورى ویدئویى و در ورزشگاه آزادى برگزار مى شود. امیرمهدى علوى مدیر روابط عمومى 
فدراسیون فوتبال در برنامه فوتبال برتر خبر داد: با هماهنگى هاى صورت گرفته و مکاتبه با فیفا مجوز برگزارى 
فینال جام حذفى با کمک داور ویدئویى صادر شد و با توجه به نبود زیرساخت در قزوین، فینال جام حذفى بین تیم 
هاى سپاهان و مس رفسنجان با VAR در ورزشگاه آزادى برگزار مى شود. وى خبر داد که استفاده باشگاه ها از 

داوران بازنشسته به عنوان مشاور نیز ممنوع شد و در فصل آینده شاهد چنین اتفاقى نخواهیم بود.
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 و اهالى فوتبال این
ن و نارنجى پوشان 

ر شــد که نیما 
ى برابر شمس 
 ترکیب اصلى

ام نیازمند که 
ضا بیرانوند در 
ت، روى نیمکت 
 به دلیل دیگرى 

ابل آلومینیوم در 
ه دلیل محرومیت

گهر اشــتباه کرد 
 در اراك نجات 
دوضربه پنالتى

س و سپاهان وجود 
فینال هم بار دیگر
زمند براى اولین 
 در ترکیب قرار 

ش تر تاکید کرده 
شى در دروازه 
زمى گرداند یا 
به او د کردن

ى سپاهان و 
نهایت جمع 
ضوع مهم 

مدیرعامل تیم فوتبال سپاهان دپ
برنامه فوتبال برتر به یک سو با
میثاقى از آذربایجانى پرسیدک
در خارجاز ایران و همین طور

توجهى به این سوال داشت.
مدیرعامل سپاهان از
مورد علاقه خودد
حالى است که س
طلایى پوشان
البته بازیکن خ
سپاهان کریس
این صحبت ه
به مهدى تراب
که این بازیک
سرخپوشان
مسائل مالى
او وجود دارد
سپاهان طى
جذب چندی
پرسپولیس
مدیرعامل
براى جذب
پرسپولیس

مدیرعامل سپاهان لو رف

ر م ى ر ر ر ر ن و
م را با سرمربیگرى محمد ربیعى پشت سر گذشتاشت

ه به سب عنوان پنجمى عملکرد خوبى از خود
هانى حالا باید براى نیمکت خود درفصل
ىیعى ن راستا انتخاب اول خود را محمد رب

ب آهن به پایان رسیده اما اعضاى هیئت 
مدید قرارداد هستند و در این راستا به این

سه پیغام داده اند.
 رییس هیئت مدیره باشــگاه 
ص اعلام کرده که تصمیم 

ى ادامه همکارى با ربیعى
تى را خواهند داشت.

حمد ربیعى فعلا 
ب آهن براى

ست؛ او در 
 را براى 
حتمالا 
سئولان 

اد خواهد داشت.

مدیرعامل باشگاه خیبر خرم آباد گفت که دیدارهاى 
خانگى تیم فوتبال این باشــگاه قطعاً در اســتان 

لرستان و با حضور تماشاگران برگزار خواهد شد.
حسین خبیرى در پاسخ به این پرسش که آیا باشگاه 
خیبر مى تواند همانند باشگاه هاى لیگ برترى براى 
جذب بازیکن هزینه کند یا خیر، تصریح کرد: باشگاه 
خیبر انضباط مالى خوبى دارد و خبرى از ریخت و 

پاش و هزینه هاى بى مورد نبود. 
وى با اشــاره به ارجحیت زیرســاخت ها نسبت به 

قراردادهاى گرانقیمت خاطرنشــان کرد: با تجربه 
دو دهه فعالیــت در ورزش مى گویم با بریز و بپاش 
نمى توان لزوماً موفق شد. مسائل فنى و زیرساختى 
از هر چیزى مهم تر است و هزینه خارج از ضابطه، 
تأثیر معکوس دارد. قراردادهاى ما از بســیارى از 
تیم هاى مدعى صعود پایین تر بود و قرارداد بعضى 
از بازیکنان ما زیر یک میلیــارد تومان بود. همین 
بازیکنان کیفیتى عالى داشتند و در تیمى دیگر، شاید 

چهار برابر این رقم دریافت مى کردند.

مدیرعامل باشگاه خیبر خرم آباد در مورد مشکلات 
ورزشگاه تازه تأســیس «لرُ آره نا» براى میزبانى از 
لیگ برتر بیان کرد: این ورزشــگاه در سال 1388

کلنگ خورد که تکمیل آن سال ها طول کشید. «لرُ 
آره نا» در زمان دولت شهید رئیسى و با تلاش هاى 
بذرپاش (وزیر مسکن و شهرســازى) به سرانجام 
رسید و زمین ورزشگاه براى اجراى استانداردهاى 
روز AFC و فیفا به ما واگذار شــد. اســتادیوم با 
رعایت فرایند قانونى به باشگاه تحویل داده مى شود 
و حدود دو ماه اســت که مدیران باشگاه به شدت 

پیگیر هستند.
وى در مورد احتمال میزبانى خیبر خارج از لرستان 
یا در ورزشگاهى خالى از تماشاگر عنوان کرد: شاید 
«لرُ آره نا» به هفته هاى اول لیگ نرســد، اما این 
ورزشگاه استادیوم خانگى ماســت. براى دریافت 
مجوز حرفه اى بایــد دو ورزشــگاه معرفى کنیم 
و هم راســتا با اصلاح ورزشــگاه لرُ آره نا، معایب 
اســتادیوم تختى را هــم برطــرف مى کنیم. این 
ورزشــگاه ایراداتى دارد که برطرف مى شــود و ما 
خارج از لرســتان بازى نمى کنیم. همه دیدارهاى 
خانگى ما در لرســتان و با حضور هواداران برگزار 

مى شود.



صاحب امتیاز: شرکت رسانه گستر نصف جهان
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ذوب آهن اصفهان به عنوان پیشــران صنعت فولاد کشــور و بزرگترین تولید کننده 
مقاطع طویل در ایران طى 2 ماهه ابتدایى سال جارى و در سه گروه محصول خود شامل 

تیرآهن،کلاف و شمش چدن جهش تولید را ثبت کرد.
 بر اساس گزارش ثبت شده در کدال در 2 ماهه ابتدایى سال جارى 185 هزار 942 تن 

تیرآهن در این مجتمع عظیم صنعتى تولید شده و این در حالى است که این محصول 
در مدت مشابه سال قبل تولید 168 هزار و 404 تنى را به ثبت رسانده بود . این روند ، 

حاکى از جهش 10 درصدى در تولید این محصول است.
در محصول ارزش افزاى کلاف، رشد تولید 43 درصدى بدین ترتیب به ثمر نشست که 
طى 2 ماهه ابتدایى سال جارى 10 هزار 376 تن تولید این محصول ثبت شد در صورتى 

که تولید کلاف طى همین مدت در سال گذشته 6 هزار و 17 تن بوده است.
شمش چدن نیز به دلیل تعمیرات بخش فولادسازى، جهش تولید چشمگیرى نسبت 
به مدت مشابه سال قبل را نشان مى دهد و با ثبت تولید 46 هزار243 تنى طى دو ماه 
ابتداى سال جارى همراه بود . این عدد در مدت مشابه سال قبل 4 هزار 665 تن بوده 

است.
گفتنى است تیرآهن پرفروش ترین محصول ذوب آهن در بازار داخلى نیز بشمار مى آید 
و میلگرد دومین محصول پرفروش شرکت ذوب آهن اصفهان مى باشد که سهمى 13

درصدى را به خود اختصاص داده است.
با توجه بــه اتمــام تعمیــرات بخــش فــولاد ســازى ذوب آهن اصفهــان مى 
تــوان انتظار داشــت کــه رونــد افزایــش تولیــد این مجتمــع عظیــم صنعتى 

تسریع شود .

جهش تولید 3 محصول در ذوب آهن اصفهان

3 مدیر روابط عمومى مراکز نمایشگاهى کشور 
از جمله مدیر روابط عمومى نمایشــگاه اصفهان  
که در حوزه ارتباطات همکارى مستمر داشته و 
در نشریه انجمن نمایشگاه هاى ایران همکارى 
فعال داشته اند در همایشى معرفى و تقدیر شدند.

این همایش براى اولین بار در کشــور در مرکز 
نمایشگاه ایران مال برگزار شد و برنامه ریزى هایى 
نیــز بــراى برگــزارى اینگونه نشســت ها در 

استان هاى مختلف کشور در دست اقدام است.
هدف اصلى از این همایش ها، آگاهى بخشى در 
حوزه کارکردهاى روابط عمومى است که نبض 

رویدادهاى نمایشگاهى کشور هستند.
 همچنین طى این همایش انتخابات تشــکیل 
شــوراى هماهنگــى روابــط عمومــى هاى

 نمایشگاه هاى کشور برگزار شد. 
اعضاى هیات رییسه این شورا عبارتند از مدیران 
روابط عمومى استان هاى اصفهان، خوزستان، 
خراسان رضوى و کرمانشــاه که با اکثریت ارا از 
سوى مدیران روابط عمومى 31 استان و اعضاى 
هیات رییسه انجمن نمایشگاه هاى کشور انتخاب 
شــدند. روابط عمومى ها به عنوان نقطه اتصال 
رسانه ها و مراکز اقتصادى نمایشگاهى، پیشانى 
توســعه رویدادها هســتند و مهمترین بخشى 
که اطلاعات رســمى، دقیق و به موقــع را ارائه 

مى دهند.

تقدیر از روابط عمومى 
نمایشگاه بین المللى 

برگزاری ۹۰ مانور در سطحاستان اصفهان

 شرکت گاز استان اصفهان در سال ۱۴۰۲
مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان 
گفت: در ســال گذشــته، 90 مانور در 
سطح شرکت گاز استان اصفهان برگزار 

شد.
ابوالقاسم عســکرى با اعلام این خبر، 
اظهار کرد: به منظور ارتقاى توانمندى و 
کاهش آسیب پذیرى در برابر تهدیدات 
و بحران ها، شناســایى نقــاط قوت و 
قابل بهبود و هماهنگــى بین نیروها، 
بررســى صحت کارکرد تجهیزات و 
مدیریت بحران و اجراى الزامات پدافند 
غیرعامل، در سال 1402 تعداد 90 مانور 

در حوزه هاى عملیاتى و امدادى و ســناریوهاى مختلف در سطح شــرکت گاز استان اصفهان 
برگزار شد.

 وى گفت: مانورها طبق روش اجرایى تدوین سناریو و ارزیابى تمرین، ابلاغى از شرکت ملى گاز 
براساس بحران ها و تهدیدات شناسایى شده در سطح شرکت، باهدف افزایش آمادگى و کاهش 
آســیب پذیرى، افزایش بازدارندگى، تداوم خدمات رسانى، تســهیل مدیریت بحران و ارتقاى 

پایدارى در سطح ادارات گازرسانى برگزار مى شود.
 عســکرى افزود: خدمت رســانى مطلوب و اهمیت صیانت از تأسیســات گازرسانى به منظور 
مقاوم سازى شــبکه ها و مقابله با بحران هاى طبیعى و غیرطبیعى در صدر اولویت هاى کارى 
این شرکت قرار گرفته و بر همین اساس با یک برنامه ریزى جامع نسبت به برگزارى مانورهاى 

مختلف آمادگى، تمرینى و عملیاتى در سطوح مختلف اقدام مى کند. 
مدیرعامل شــرکت گاز اســتان اصفهان در پایان با تأکید بر بهره گیرى از توان شــرکت هاى 
دانش بنیان با استفاده از علم روز و تجهیز زیرساخت هاى موجود به منظور مقابله با بحران هاى 
احتمالى، تصریح کرد: اجراى الزامات پدافند غیرعامل و مدیریت بحران، آسیب شناسى به موقع 
و جلوگیرى از هر گونه پیامدهاى احتمالى، پیشگیرى از وقوع بحران و کاهش اثرات مخرب آن، 
شناسایى نقاط قوت و قابل بهبود، توســعه کمى و کیفى نیروى انسانى متخصص و هماهنگى 
بین بخش هاى مختلف در زمان وقوع حادثه، از جمله اهدافى است که در طول برگزارى مانورها 
مدنظر بوده تا در شرایط بحرانى با آمادگى کامل و به بهترین شیوه ممکن عمل کرده و میزان 

خسارات وارده را به حداقل ممکن برسانیم.

به گزارش روابط عمومى و بین الملل هلدینــگ پتروپالایش اصفهان، رئیس کارگاه 
ابزار دقیق شرکت مشعل پویا گفت: از ابتداى آغاز پروژه تعمیرات اساسى، 790 تجهیز 
و قطعه وارد کارگاه ابزار دقیق شــرکت مشعل پویا شده اســت که از این تعداد 505
تجهیز، پس از تعمیر و کالیبراسیون، به مدیریت تعمیرات پالایشگاه تحویل شده است.

مهندس ســعید قربعلى با بیان اینکه این تجهیزات مربوط بــه بویلر E و واحدهاى 
آیزوماکى و کنترل 3 مى باشد، افزود: کارگاه ابزار دقیق 12 هزار و 500 نفرساعت، در 

پروژه تعمیرات اساسى، ارائه خدمات داشته است.
وى ادامه داد: با توجه به جابجایى کارگاه مرکزى پالایشگاه، به شرکت مشعل پویا، به 
نحوه اى مدیریت شده است که کالیبراسیون و تعمیر برخى قطعات با همکارى مدیریت 

تعمیرات هلدینگ پتروپالایش اصفهان، در محل تجهیز صورت پذیرد . 
رئیس کارگاه ابزار دقیق شرکت مشعل پویا گفت: توان و تخصص همکاران، دقت در 
فرآیند تعمیر ، سرعت بخشى در ارائه خدمات از ویژگى هاى این کارگاه است که سبب 
درخشش معاونت تعمیرات مشعل پویا در این دوره از تعمیرات اساسى پالایشگاه است.

مانور آمادگى سیســتم هاى تامین 
برق اضطرارى بــا فرمان علیرضا 
جزقاســمى معاون نظارت بر بهره 
بردارى شــرکت مهندســى آب 
و فاضلاب کشــور به صورت هم 
زمان در شرکت هاى آب و فاضلاب 

سراسر کشور برگزار شد.این مانور همه ساله با شروع فصل گرما و لزوم آمادگى، جهت 
پایدارى در تاسیســات برقى آب و فاضلاب با هدف مداومت در ارائه خدمات و لزوم 
آماده به کار بودن مولد هاى برق اضطرارى برگــزار مى گردد.جلب رضایت مردم در 
خصوص دسترســى پایدار به خدمات، همواره از اولویت هاى اصلى شــرکت آبفاى 
استان اصفهان بوده است و با برگزارى جلســات مستمر مقابله با تنش آبى و اقدامات 
پپیشــگیرانه نظیر این مانورتلاش مى شــود که چالش ها با حداقــل تبعات ممکن

 رفع گردد.

ورود ۷۹۰ تجهیز
 به کارگاه ابزار دقیق مشعل  پویا

مانور آماده به کار بودن مولدهای برق 
اضطراری آبفا  برگزار شد

تعدادى از اعضاى شوراى شهر اصفهان با حضور در مرکز مخابراتى شهید ردانى 
پور اصفهان از قسمت هاى مختلف این مرکز بازدید کردند.

به گزارش  روابط عمومى مخابرات منطقه اصفهان، در این بازدید اعضاى شوراى 
شهر اصفهان به همراه مدیر مخابرات منطقه اصفهان و جمعى از معاونین و مدیران 
این مجموعه از ســالن MDF، حوضچه کابل، اتاق  باطرى و دیتا سنتر دیدن 
کرده و از نزدیک در جریان روند خدمت رسانى مخابرات به مشترکین قرار گرفتند.

گفتنى است؛ در نشســتى که پس از این بازدید با هدف توسعه همکارى هاى دو 
مجموعه مخابرات و شهردارى برگزار شد؛ اسماعیل قربانى مدیر مخابرات منطقه 
اصفهان ضمن ارائه گزارشى از آخرین وضعیت ارتباطى شهر اصفهان، هم افزایى 
دو مجموعه را شــرط لازم براى تحقق زیرساخت هاى شــهر هوشمند و دولت 
الکترونیک دانســت و بر افزایش بیش از پیش تعاملات فــى ما بین دو مجموعه 

تاکید کرد.
 در این بازدید محمد نورصالحى رئیس، سید امیر سامع نایب رئیس، رسول میرباقرى 
رئیس کمسیون عمران و ابوالفضل قربانى رئیس کمسیون هوشمند سازى شوراى 

شهر اصفهان حضور داشتند.

بازدید اعضای شورای شهر اصفهان از مرکز مخابراتی شهید ردانی پور

با تولید 5 هزار و 767 تن کلاف گرم در مجتمع فولاد سبا، پنجمین رکورد روزانه 
تولید در ســال 1403 در این مجتمع، روز جمعه 18 خردادماه سال جارى به ثبت 
رسید تا با کسب این دســتاورد، بار دیگر زحمات و توانایى هاى فنى کارکنان این 
بخش متجلى گردد.بهمن خلیلى، مدیر عملیات مجتمع فولاد سبا، در پى کسب این 
موفقیت گفت: در راستاى منویات مقام معظم رهبرى و تأکید شهید خدمت، آیت االله 
رئیسى بر جهش و رونق تولید، جهادگران عرصه تولید در فولاد سباى فولاد مبارکه، 
بار دیگر با سعى و تلاش شبانه روزى خود به این مهم لبیک گفتند و عزم خود جهت 

تحقق شعار سال و جهش تولید را با توفیقى دیگر به منصه ظهور رساندند.
وى در تشریح میزان تولید و کیفیت آن اظهار داشت: جهادگران فولاد سباى فولاد 
مبارکه در تاریخ 18 خرداد 1403 با تولید 5 هزار و 767 تن کلاف گرم موفق به ثبت 
پنجمین رکورد تولید روزانه این محصول شدند. این در حالى است که اکنون کیفیت 

تولید روزانه این محصولات به 98,75 درصد افرایش یافته است.
به گفته خلیلى رکــورد قبلى تولید روزانه 5 هزار و 713 تــن کلاف گرم در تاریخ 
5 خردادماه ســال جارى محقق شــده بود.مدیر عملیات مجتمع فولاد ســبا در 
خاتمه ضمن قدردانى از زحمات تلاشــگران عرصه تولید فولاد سبا استمرار این 
دستاوردهاى ارزشمند را نشانه همدلى و همکارى منسجم همه واحدها دانست و 

کسب پنجمین رکورد روزانه را به همه همکاران، ذى نفعان و شرکاى کسب وکار 
گروه فولاد مبارکه تبریک گفت.

در پى کســب این موفقیت، قاســم خوشــدل پور ،مدیر مجتمع فولاد ســبا، به 
همراه تعــدادى از مدیــران این مجتمــع ، ضمن حضــور در جمــع کارکنان 
نواحى تولیدى، تعمیراتى، پشــتیبانى و ســتادى از زحمات ایشــان تشــکر و

 قدردانى کرد.

 دست یابی به پنجمین ركورد روزانه تولید در مجتمع فولاد سبا

مدیرکل بهزیستى اصفهان گفت: کمپ هاى ترك اعتیاد اثربخش هستند بطوریکه 
تاکنون 95 درصد از مراجعه کنندگان به این مکان ها در استان درمان شده اند.

ناصر چاووشى افزود: البته پنج درصد افراد یادشده به محیط هاى آلوده و مسموم 
برمى گردند به نحــوى که اکنون 180 نفر از مددجویــان زن بصورت متمرکز در 
مرکز ماده 16 اصفهان تحت درمان قرار دارند.وى اظهار کرد: یکى از اصلى ترین 
ماموریت هاى بهزیستى مربوط به حوزه توانجویان است، به نحوى که اکنون 93

هزار معلول در سطح استان تحت پوشش بهزیستى هستند.
مدیرکل بهزیســتى اصفهان بیان کرد: ســطح انتظار مردم از بهزیستى در حوزه 

توانجویان بالاست و این در حالیست که 66 مرکز شبانه روزى در استان اصفهان 
وجود دارد و چهار هزار و 500 نفر در آنها نگهدارى مى شــوند و این شامل کسانى 

است که امکان نگهدارى آنان در منزل نیست .
چاووشــى گفت: یک هزار و800 فرزند بدسرپرســت یا بى سرپرســت بعنوان 
فرزندخوانده به خانواده هاى متقاضى طى 10 ســال گذشته اختصاص داده شده 

است و سه هزار خانواده بدون فرزند متقاضى فرزندخوانده هستند.
وى افزود: 9 هزار زن سرپرست خانوار در سطح استان اصفهان وجود دارد که 2 هزار 

نفر تحت پوشش کمیته امداد هستند.

۹۵ درصد مراجعان به کمپ های ترک اعتیاد  درمان شدند


